




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,978,000یک مثقال طلا

1,149,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,250,000سکه بهار آزاد ی

11,270,000سکه امامی

5,630,000نیم سکه

2,900,000ربع  سکه

1,850,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

چهارشنبه -سیزدهم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4064

وزیر راه و شهرسازی گفت: اولین سری از هواپیماهای جدید ایرباس 
به شرط ارائه مجوزها از سوی اوفک احتمالا تا اواخر پاییز وارد ناوگان 

هوایی کشورمان می شود. 
نوسازی ناوگان هوایی با خرید بدون واسطه هواپیما از ایرباس و 
بویینگ به عنوان یکی از موفقیت های پس از برجام نه تنها در حوزه 
وزارت راه و شهرسازی بلکه در سطح کلان و ملی قلمداد می شود.  گفته 
می شود اگر معامله با بویینگ به نتیجه برسد این بزرگ ترین معامله 

ایران و امریکا در طول تاریخ خواهد بود.
این  تمام  راه و شهرسازی می گوید: در  وزیر  »عباس آخوندی« 
مذاکرات موضع ایران قدرت و استقلال بوده است و این روند ادامه 

خواهد داشت.
آخوندی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا با تاکید براینکه هیچ دلیلی 
برای اینکه معامله خرید هواپیما انجام نشود، وجود ندارد گفت: بخش 
اعظمی از مسائل فنی قرارداد ایرباس نهایی شده است و اولین سری از 
هواپیماهای جدید ایرباس به شرط ارائه مجوزها از سوی اوفک احتمالا 

تا اواخر پاییز وارد ناوگان هوایی کشورمان می شود.
فعالان بخش خصوصی  به  را  اطمینان  این  آخوندی   همچنین 
کشورمان داد که برای واگذاری پروژه ها هیچ امتیاز ویژه ای را به 
نهادهای عمومی نمی دهد و تمام واگذارها در شرایط رقابتی و کاملا 

برابر انجام می شود.
در ادامه متن گفت وگو با وزیر راه و شهرسازی را می خوانید:   

- چند روز گذشته نمایندگان ایرباس برای ادامه مذاکرات 
فروش هواپیما به ایران، در تهران و در وزارت راه و شهرسازی 
حضور داشتند، در حال حاضر مذاکرات با ایرباس بر حول محور 
چه موضوعاتی است و نتیجه این دور از مذاکرات چه بوده 

است؟   
قرارداد خرید هواپیما اجزای بسیار زیادی دارد. مسائل فنی بسیار 
پیچیده ای درباره موتور، قطعات، نحوه تامین قطعات و ... مورد بحث قرار 
می گیرد . قرارداد خرید هواپیما از ایرباس بیش از 500 صفحه است و 
به طور مرتب تیم های مختلفی از نمایندگان شرکت های هواپیما ساز 
از جمله ایرباس، ATR و سایر شرکت ها به ایران می آیند تا بتوانیم 
درباره جزییات مذاکرات کنیم. درباره هر یک از این مسائل باید تیم های 
متخصص و فنی هر دو طرف با یکدیگر به مذاکره بپردازند و درباره هر 

بند از قرارداد به توافق برسند و بندهای قرارداد را نهایی کنند.   
- در طول این مذاکرات به چه توافق هایی با ایرباس رسیده اید 

؟
بخش اعظمی از این  موارد فنی و تکنیکال مورد به مورد بحث و نهایی 

شده است. توافق بر سر هر یک از این بندها بسیار زمان بر خواهد بود.
- می توان تاریخی برای نهایی شدن این قرارداد اعلام کرد؟ آیا 
برای تاریخ نهایی شدن قرارداد ایرباس زمان بندی وجود دارد؟

اولین سری از هواپیماهای جدید ایرباس احتمالا تا اواخر پاییز وارد 
ناوگان هوایی کشورمان می شود. بنابراین تا آن زمان قرارداد نهایی شده 

است. بخشی از این قرارداد در رابطه با موضوعات تکنیکال است. بخشی 
دیگر از این قرارداد به موضوعات مالی اختصاص دارد که در حال انجام 
است و مراحل نهایی را طی می کند. بخش دیگر این قرارداد مربوط به 
مقرارت روابط بین الملل و گرفتن مجوز اوفک )سازمان زیر مجموعه 
وزارت خزانه داری آمریکا( است که نسبت به اخذ این مجوز خوش 

بین هستیم.
- اگر به هر دلیلی معاملات با ایرباس و بویینگ انجام نشد، چه 
اینکه ما شرایط را نپذیریم و یا اینکه آنها نتوانند اجازه فروش را  
از اوفک دریافت کنند، آیا گزینه های دیگری برای خرید هواپیما 

و نوسازی ناوگان هوایی کشورمان وجود دارد؟ 
هیچ دلیلی برای اینکه قراردادها با شرکت های هواپیما ساز به نتیجه 
نرسد، نمی بینم. اما هرگز گزینه های خود را محدود به یک یا دو شرکت 
هواپیما ساز نمی کنیم. برای خرید هواپیما از همان ابتدا که مذاکرات 
با ایرباس را شروع کردیم، با شرکت بویینگ هم وارد مذاکره شدیم و 
 MRG همچنان که با این دو شرکت در حال مذاکره هستیم، با شرکت

ژاپن هم وارد مذاکره شده ایم.
-  گفته می شود اگر مجوز اوفک صادر نشود، سایر شرکت 
های هواپیماساز از جمله میتسوبیشی و بمباردیر و امبرائر هم 
امکان فروش هواپیما به ایران را ندارند؟ این موضوع درست 

است؟   
فکر می کنم فضای عمومی بسیار مثبت است. لازم نیست که پیش 
گویی کنیم، صبر می کنیم تا وضعیت روشن شود اما فضا را منفی 

نمی بینم.
- قرارداد با بویینگ می تواند آغاز معاملات با امریکا باشد؟ 

ما با جهان  وارد این بحث شده ایم که ایران به عنوان یک کشور 
مستقل از موضع برابر و از موضع استقلال حاضر است با تمام کشورها 
وارد مذاکره شود و رابطه اقتصادی برقرار کند. این یک علامت از طرف 
ما است و زمانی که کشورها وارد مذاکره با ما می شوند به این معنا است 

که ما را به عنوان یک کشور مقتدر و مستقل پذیرفته اند.
این بزرگ ترین علامتی است که می دهیم و فکر می کنم هر شرکتی 
که بخواهد در یک کشوری سرمایه گذاری کند این اقتدار و استقلال 
برایشان بسیار مهم است. برعکس که عده ای فکر می کنند ما نباید 
مستقل باشیم اما من معتقدم سرمایه گذار خارجی زمانی جذب می شود 
که ما از موضع اقتدار و استقلال صحبت کنیم و ما این علامت خوب را 
به تمام دنیا می دهیم.در واقع کشوری که مستقل است جرات مذاکره 

هم دارد.
- با تغییر دولت آمریکا آیا این قراردادها همچنان بر قوت خود 

باقی می مانند؟  
تفاهمنامه برجام در شورای امنیت سازمان ملل تصویب و به ثبت 

رسیده است و به طور قطع فراتر از دولت امریکا است.     
های  سیاست  ترین  مهم  از   که  اید  کرده  عنوان  بارها   -
مدیریتی شما  در وزارت راه و شهرسازی استفاده از توان داخل 
و بهره گیری از ظرفیت های بخش خصوصی است، آیا این 
سیاست در حوزه بنادر هم تا کنون اجرایی شده است؟ برای 
واگذاری اقتصادی ترین بندر ایران که بندر شهیدرجایی است 
چه برنامه ای دارید؟ با توجه به این که سال ها است که تایدواتر 
به عنوان یکی از زیر مجموعه های سپاه در این بندر حضور دارد 
آیا بخش خصوصی باید با یک نهاد پرقدرت وابسته به حاکمیت 

وارد رقابت شود؟   
در حوزه بنادر هر بخش جدیدی را که بخواهیم واگذار کنیم به طور 
قطع تمام آن ها در رقابت بین المللی عرضه می شوند. اخیرا هم برای 
فاز یک بندر شهید رجایی مناقصه اعلام کردیم. برای فاز دو و سه 
هم به زودی مناقصه برگزار می کنیم. تمام واگذاری ها با انجام مناقصات 
بین المللی انجام می شود. ما از تمامی  فعالان بخش خصوصی که مدعی 
هستند و علاقه مند سرمایه گذاری در این حوزه هستند، برای شرکت 
در این مناقصه ها استقبال می کنیم. شرایطی که برای واگذاری ها در نظر 
می گیریم برای تمام شرکت ها  کاملا یکسان و کاملا رقابتی است و به 

هیچ وجه به هیچ بخش عمومی امتیاز ویژه نمی دهیم.
-از میزان اسناد خزانه ای که هفته گذشته منتشر شده چقدر 

به وزارت راه و شهرسازی داده می شود؟  
از رقمی که هفته گذشته منتشر شد قرار است که هزار و 200 میلیارد 

تومان در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار بگیرد.
- به نظر شما از مهم ترین موفقیت های پس از برجام در حوزه 

وزارت راه و شهرسازی چه می تواند باشد؟
 معتقدم این آرامش و ثبات اقتصادی یکی از مهم ترین موفقیت های 
دولت یازدهم است. در حوزه حمل و نقل دریایی، هوایی، ریلی و زمینی 
پس از برجام به موفقیت های قابل توجهی دست یافتیم. فارغ از نوسازی 
ناوگان هوایی تنها در حوزه پس کرانه های سازمان بنادر بیش از 4 هزار 
میلیارد سرمایه گذاری بخش خصوصی را جذب کردیم که این رقم 

کوچکی نیست.

وزیر راه و شهرسازی ؛ 

در واگذاری  پروژه ها به هیچ نهادی امتیاز ویژه نمی دهیم 

رئیس کانون سراسری انبوه سازان  خبرداد:

آغاز فروش اقساطی ۲۵۰ هزار واحد مسکونی 
رئیس کانون سراسری انبوه سازان با اشاره به آغاز فروش اقساطی 250 هزار واحد مسکونی 

گفت: خریداران در زمان ۱0 تا ۱5 سال می توانند اقساط این واحدها را بپردازند. 
جمشید برزگر در نشستی خبری با اشاره به آخرین وضعیت اجرای طرح مسکن قسطی 
گفت: این طرح را به بانک مسکن ارائه داده ایم و قرار بر این است که پس از تصویب نهایی 

مجدد به ما ارجاع داده شود، اما هنوز بانک مسکن جوابی در این خصوص ارایه نکرده است.
وی با اشاره به اینکه بانک مسکن با تضمین ۱50 میلیون تومانی، این طرح را برای اجرا به 
شعب ابلاغ کرده است، گفت: بانک مسکن اعلام کرده که دوره اقساط این طرح، پنج ساله 
بوده و مبلغ بیش از ۱50 میلیون تومان برای اجرای آن را تضمین نمی کند؛ البته انبوه سازان 
پیشنهاد اقساط ۱0 ساله تا ۱5 ساله را به خریداران می دهند و خریداران می توانند در این دوره 

زمانی اقساط مسکن را پرداخت کنند.
رئیس کانون سراسری انبوه سازان مسکن با اشاره به اینکه هفته آینده سامانه جامعی برای 
طرح مسکن قسطی رونمایی می شود، گفت: در این سامانه اطلاعات مربوط به واحدهای 
مسکن مهر که قرار است فروش اقساطی شوند، از سراسر کشور جمع آوری شده و خریداران 

می توانند از آن استفاده کنند.
برزگر با اشاره به پیشنهاد جدیدی به دولت برای مسکن در شهر تهران، گفت: به دولت 
پیشنهاد داده ایم که ۶0 درصد قیمت خانه را وام بدهد تا مردم واحدهای انبوسازان را 
خریداری کنند؛ ضمن اینکه حدود 250 هزار واحد انبوه سازان نیز، برای طرح مسکن قسطی 

عرضه می شود که میانگین اقساط این طرح ماهانه یک میلیون و 200 هزار تومان است.
وی با اشاره به مشکل ساخت و ساز در کشور اظهار داشت: در طول سال های گذشته 
رکود مسکن، ساخت و ساز را به شدت کاهش داده است و هر سال تعداد صدور پروانه های 
ساختمانی کاهش می یابد؛ البته افزایش هزینه خدمات از جمله موانعی است که ساخت و 
ساز را در کشور با مشکل مواجه کرده؛ به طوری که خرید انشعاب به یک میلیون و 500 هزار 
تومان رسیده است. رئیس کانون سراسری انبوه سازان با تاکید بر اینکه با افزایش هزینه ها، 
قدرت خریدی برای مردم باقی نمی ماند، گفت: هزینه های نظام مهندسی، هر ساله افزایش  

پیدا می کند در حالی که ما خدمات زیادی از آنها دریافت نمی کنیم.

مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی اعلام کرد: 

ادامه خرید توافقی شیرخام تا پایان تابستان
 مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی با بیان اینکه عملیات خرید توافقی شیرخام از 
دامداران حداقل تا پایان مردادماه ادامه دارد، گفت: تا پایان فصل گرما همه مطالبات دامداران 

پرداخت می شود. 
با بیان اینکه خرید توافقی شیرخام از دامداران همچنان ادامه دارد،  حسین صفایی 
اظهارداشت: میزان خرید مانند گذشته و حدود ۱000 تن است.  وی اضافه کرد: عملیات 
خرید توافقی شیرخام از دامداران حداقل تا پایان فصل گرما ادامه دارد چراکه با شروع فصل 
سرما مصرف شیر و لبنیات در کشور افزایش پیدا می کند.  معاون وزیرجهاد کشاورزی با 
بیان اینکه افزایش تقاضا باعث می شود مازاد شیرخام در بازار به حداقل برسد، گفت: حتی 
ممکن است در پی این اتفاق، مشکل مازاد این محصول کاملا حل شود.  صفایی با اشاره به 
اینکه تعداد استان هایی که طرح در آنجا شروع شده تغییری نداشته است، افزود: احتمال 
دارد خراسان جنوبی نیز به این استان ها افزوده شود.  به گفته وی استان های تهران، البرز، 
چهارمحال و بختیاری، اصفهان، خراسان رضوی، فارس و سمنان  از جمله مناطقی هستند که 
خرید توافقی در آنجا انجام می شود. مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی کشور درباره 
پرداخت مطالبات دامداران نیز، اظهارداشت: پرداخت مطالبات به طور مستمر ادامه دارد ضمن 

اینکه تا پایان مردادماه تمام مطالبات تولیدکنندگان به آنان پرداخت خواهد شد.  

توسط شرکت ساراس؛ 

ایتالیا پرداخت بدهی نفتی به ایران را 
آغاز کرد 

خبرگزاری رویترز اعلام کرد: شرکت ساراس ایتالیا پرداخت بدهی های های نفتی خود را 
به ایران آغاز کرده است، شرایط تحریم سبب شد تا پرداخت طلب های ایران از ایتالیا بابت 

فروش محموله های نفتی متوقف بماند. 
شرکت های ایتالیایی که از مشتریان سنتی نفت ایران به شمار می روند، پس از اجرایی 
شدن برجام، علاوه بر از سرگیری خرید نفت از کشورمان، پرداخت بدهی های نفتی خود را نیز 
آغاز کرده اند. روند کند برقراری مراودات بانکی در ماه های گذشته موجب شده بود که دریافت 
طلب های نفتی از ایتالیا پس از اجرا شدن برجام با سهولت انجام نشود، اما در هفته های 
گذشته این محدودیت ها برطرف شد.بر این اساس، وزارت نفت به نقل از خبرگزاری رویترز 
اعلام کرد: ۱00 میلیون یورو از بدهی های نفتی ساراس ایتالیا به ایران پرداخت شده است.

مدیر عامل شرکت ساراس ایتالیا گفت: ۱00 میلیون یورو )معادل ۱۱2 میلیون دلار( از بدهی 
های خود بابت محموله های نفتی دریافتی پیش از آغاز تحریمها در سال 20۱2 میلادی را 
به ایران پرداخت کرده است.ساراس که در مجموع ٣50 میلیون یورو به ایران بدهکار است، 
نخستین نوبت 50 میلیون یورو از بدهی های خود به ایران را در سه ماه نخست سال 20۱۶ 
میلادی و 50 میلیون یورو دیگر را در ماه ژوئیه ) ماه جاری ( پرداخت. داریو اسکافاردی، مدیر 
عامل ساراس، گفت: همه بدهی های خود را به تدریج و بدون هیچ مشکلی پرداخت خواهیم 
کرد. بخشی از سهم ساراس متعلق به شرکت روسنفت روسیه است و در گذشته بخش عمده 
ای از خوراک نفت خام خود را از ایران خریداری کرده بود و چندی پیش اسکافاردی اعلام 
کرد که این شرکت قرارداد دریافت نفت از شرکت ملی نفت ایران را تمدید کرده است. وی 
گفت: نخستین محموله نفت )پس از تحریم ها( را در ماه ژوئن )۱۱خرداد- ۱0 تیر( از ایران 
دریافت کرد و در این زمینه، فرصت هایی جذاب برای آینده وجود دارند.به گزارش ایرنا، علاوه 
بر ساراس، شرکت انی ایتالیا نیز در ماه های گذشته مذاکره هایی را برای همکاری در صنعت 
نفت ایران و خرید نفت انجام داده است.بر این اساس، کلادیو دسکالزی مدیرعامل انی از 
تمایل این شرکت ایتالیایی برای از سرگیری واردات محموله های نفت خام ایران پس از لغو 
کامل تحریم ها خبر داد.به گفته وی ایتالیا تا پیش از اعمال تحریم های اتحادیه اروپا یکی 
از مشتریان اصلی نفت خام ایران در اروپا بود و نفت خام ایران برای پالایشگاه های کشور 
متبوعش مطلوب است، بنابراین شرکت انی از خرید دوباره نفت خام ایران پس از لغو تحریم 

ها استقبال می کند.
مدیرعامل انی افزود: نمی توانم در شرایط کنونی، حجم یا نحوه قراردادهای خرید نفت خام 
از ایران پس از لغو تحریم ها را مشخص کنم، اما تاکید می کنم که نفت خام این کشور برای 

پالایشگران ایتالیایی مناسب است.

بر  با تاکید  اقتصادی مجلس،  نایب رئیس کمیسیون   
برای ساماندهی وضعیت  ارز  نرخ  ضرورت یکسان سازی 
اقتصادی کشور،گفت: ورود بانک ها به خرید و فروش ارز بازار 

دلالان را از سکه می اندازد.  
سیدناصر موسوی لارگانی در گفت وگو با خانه ملت، با بیان 
اینکه ساماندهی نرخ ارز در دولت های مختلف مورد توجه 
بوده است،گفت:یکسان سازی نرخ ارز یا تک نرخی کردن آن 
در دولت گذشته با پیش بینی ایجاد اتاق مبادلاتی ارز برای 

مدتی صورت گرفت،اما نتیجه قابل قبولی عاید کشور نشد.
اسلامی،با  شورای  مجلس  در  فلاورجان  مردم  نماینده 
تاکید براینکه ایده تک نرخی کردن ارز در دولت های قبل با 
شکست مواجه شده است، افزود: درحال حاضر بانک مرکزی 
برای یکسان سازی نرخ ارز به بانک های عامل اجازه داده تا 

کار صرافی ها در خصوص خرید و فروش ارز را انجام دهند.
این نماینده مردم درمجلس دهم،با بیان اینکه ورود بانک ها 
به عرصه خرید و فروش ارز امتیازهای بسیاری دارد،تصریح 
کرد: یکی از محسنات این اقدام کوتاه کردن دست دلالان و 
فرصت سوزی سوء استفاده کنندگان از ارز چند نرخی است.
  ایجاد شغل های کاذب نتیجه ارز چند نرخی است

موسوی لارگانی با تاکید بر اینکه با ارز چند نرخی شاهد 
ایجاد شغل های کاذب در سطح جامعه بوده ایم، تصریح کرد: 
دلالی بازار ارز نوسانات قابل توجهی را در این بازار ایجاد کرده 

که در پی آن آرامش اقتصادی سلب شده بود.
وی با بیان اینکه دلالی بازار ارز فشارهای متعددی را به بازار 
وارد کرده است،گفت:با اقدام اخیر بانک مرکزی در خصوص 

ورود بانک های عامل به خرید و فروش ارز بازار دلالی ها از 
رونق خواهد افتاد.

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: شرط 
توفیق ورود بانک ها به عرصه صرافی داشتن ارز کافی برای 

روی آوردن مردم به بانک ها برای خرید یا فروش ارز است.
موسوی لارگانی با بیان اینکه کمبود ارز در بانک متقاضیان 
را به سمت خرید و فروش از دلالان ترغیب می کند،گفت: 

باید تامین ارز از سوی بانک ها به حدی کافی باشد که 
متقاضی دیگر نیازی به مراجعه به صرافی ها و دلالان نداشته 

باشد.
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد: بازار سیاه ارز تنها با ورود مستقیم بانک ها به عرضه 
خرید و فروش ارز از رونق خواهد افتاد ،درغیر این صورت 

برنده اصلی این بازار سوءاستفاده کنندگان خواهند بود.

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس :

ورود بانک ها به صرافی ارز بازار دلالان را از سکه می اندازد 

جعفرزاده ایمن آبادی تاکیدکرد: 

تثبیت بهای کالاهای استراتژیک 
نیازمند برنامه دولتی 

عضوکمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه دولت باید برای تثبیت 
بهای  کالا های  استراتژیک باید  برنامه داشته باشد،گفت:کمبود میزان شکر در کشور وجود 

نداردبلکه گویا سود در احتکار شکر و تعطیلی کارخانه های قند است. 
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با خانه ملت درباره  وضعیت نرخ کالاهای 
استراتژیک درکشور،گفت: اگر دولت نتواند نرخ کالاهای استراتژیک را  ثابت نگه  دارد،بدیهی 
است فضای روانی حاکم برجامعه متشنج خواهد شد و این  در حالی است که گرانی شکر 

بسیاری از مردم و قنادی ها را نگران کرده است.
نماینده  مردم رشت درمجلس شورای اسلامی با بیان اینکه زمانی که فضای روانی ناشی 
از گرانی کالاهای استراتژیک ایجاد شود،احتمال دارد مردم  به سمت احتکار کردن حرکت 
کنند،تصریح کرد:زمانی که احتکار در بازار درعرصه کالاهای استراتـژیک عملیاتی شود کار  

دولت برای نگهداشت نرخ کالاهای استراتژیک بسیار دشوار می شود.
 دولت در عرضه و تقاضای کالای استراتژیک ورود کند

وی،ادامه داد:دولت باید در زمینه عرضه و تقاضای کالای استراتژیک ورود کند و این دومقوله 
مهم اقتصادی را با هم تطبیق دهد و با دادن یارانه و سوبسید نرخ  کالاهای استراتژیک را 
کنترل کند و این درحالی است که  نحوه عرضه  کالاهای  استراتژیک دربازار و چگونگی  

برخورد با دلالان نیازمند برنامه ریزی مدون توسط  دولت است.
جعفرزاده ایمن آبادی،افزود:متاسفانه کسانی که سالیان  سال  از یک  موضوعی سود می 
برند،تمایلی برای رسیدن کالا برای خودکفایی را ندارند و این درحالی است که این افراد 
برای اینکه که کشور را نگران  بکنند،شروع می کنند درباره کمبود کالا بازی های بازاری 
راه می اندازند.وی ادامه داد:بنده اعتقاد  دارم میزان شکر دربازار کم نیست؛چراکه به نظر می 
رسد سود در احتکار شکر و بسته شدن کارخانجات قند  است.عضوکمیسیون برنامه،بودجه 
ومحاسبات  مجلس،یادآورشد:دولت به موضوع ثبات نرخ کالاهای اساسی با جدیت  ورود کند  
تا مردم احساس کنند دولت در این زمینه پشتیبان آنها است و ازهمین رو مردم باید احساس 

کنند دولت برای گرانی کالا حساس است.
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جیووا و آل اشپورت در ایران چه می کنند؟
شاید شما هم جزو آن دسته از آدم ها باشید که از خودتان سئوال کرده اید کمپانی هایی 
مثل جیووا و آل اشپرت در ایران چه می کنند ، یا بهتر ؛ چرا تیم ملی ایران با پیراهن های 
این برندهای ناشناخته به میدان می رود ؟ در این مقاله به دلایل و ابعاد این ماجرا خواهیم 
پرداخت . موضوعی که برنامه نود دیشب آن را از ظن خود مورد بررسی قرار داد و البته شاید 

به برخی وجوه آن نپرداخت.
*جیووا - آل اشپرت

دو برند جیووا و آل اشپورت در دهه گذشته سهم اصلی بازار پوشاک ورزشی ایران )تیم 
اسپورت ( را به خود اختصاص داده اند . دو کمپانی نه چندان مطرح در بازار پوشاک 
ورزشی جهان که برای رهایی از سلطه سنگین نایکی ، آدیداس و پوما کشورهای متفاوت و 
دوردست تری را برای فعالیت انتخاب می کنند . آل اشپورت ، با مدیریت وحید جعفری با 
دریافت نمایندگی خاور میانه این شرکت در دبی، کارش را با تامین البسه دو تیم استقلال 
و پرسپولیس آغاز کرد و پس از مدتی در قراردادی پرسروصدا ، تیم ملی نیز به مشتریان 
نماینده این شرکت آلمانی اضافه شد ؛ برندی که در دوران حضور در ایران همواره خبرساز 
و مورد انتقاد بوده است. آل اشپورت خاورمیانه با دریافت لایسنس شرکت آلمانی ، راس در 
این منطقه اقدام به تولید البسه کرده و این همان مسیری است که شرکت جیووا با مدیریت 
علیرضا بردبار که او هم اهل شیراز است ،  نیز در آن قدم می زند . این دو شرکت ، با ارائه 
کالای ارزان به باشگاهها و فدراسیون های ایران موفق به عقد قراردادهای مختلف شده اند ، 

اگرچه شاید البسه تولیدی آنها ارزش همین مقدار  پرداختی را هم نداشته باشد.
* بازار جهانی

نایکی ، آدیداس و پوما سه شرکت اصلی تولید لوازم ورزشی در جهان هستند . سه کمپانی 
بزرگ که نقش آفرینی آنها در ورزش جهان برکسی پوشیده نیست . به جز این سه برند ، 
شرکتهایی مثل آندرارمور ، نیوبالانس ، ریبوک ، آمبرو و... هم در بازار بزرگ لوازم ورزشی 
فعال اند و به سختی جایی برای گمنام هایی مثل آل اشپورت و جیووا باقی می ماند ، مگر آن 
که بازار هدف ، )مثلا( ایران باشد . کشوری که به دلایل مختلف )ازحمله تحریم ( بازار دست 
نخورده ای دارد و البته به سبب دوری از فضای جهانی ، کیفیت گرایی در آن وجود خارجی 
ندارد. در فصل 20۱۶- 20۱7 لیگ حرفه ای ایران ، باشگاههای بسیاری با جیووا قرارداد 
همکاری امضا کرده اند که علت اصلی ، تسهیلات این شرکت در دریافتی از باشگاههاست . 
جیووا برای همکاری با پرسپولیس ، تراکتور وجهی از این دو باشگاه دریافت  نکرده و در ارسال 
البسه به سایر تیم های لیگ برتری حداکثر همکاری مالی را با آنها به عمل می آورد که همین 

مسئله برای تیم های گرفتار و بی پول و بی درآمد ایرانی انگیزه مهمی است.
* وضعیت آدیداس و نایکی در بازار ایران

- شرکت نایکی نمایندگی خاورمیانه خود را در شهر دوبی مستقر کرده است. این برند 
آمریکایی به دلیل تحریم قادر به فعالیت مستقیم در ایران نیست اما نماینده های فروش نایکی 
در ایران با خرید مستقیم از این شرکت، محصولات خود را در ایران به فروش می رسانند. 
نایکی در ایران نمایندگی رسمی ندارد اما  حمایت از نمایندگی های محدود را در دستور 
کار خود قرار داده است. جالب است بدانید سرمربی سابق علی دایی بازیکن تیم ملی امشب 
نمایندگی نایکی خود را افتتاح می کند. - کمپانی آدیداس هم در ایران با شرایطی متفاوت 
به فعالیت مشغول است. آدیداس نمایندگی منطقه را در دوبی مستقر کرده و به تاجرانی که 
از نظر توانایی خرید و عرضه در سطح استاندارد باشند،  جنس لازم را می دهد. استقبال از 
این برند در ایران بالاتر از براورد این کمپانی بوده و آنها در حال حاضر در ایران بازار بسیار 
خوبی دارند. تا جایی که حضور در بازار اسپانسرینگ لوازم ورزشی برایشان چندان جذاب 
نیست. چرا که در حال حاضر اهداف آنها در فروش، تامین شده است. - شرکت پوما هم در 
ایران سال هاست فعال است و در دو جام جهانی تامین البسه ایران را برعهده گرفته است. 
این شرکت اخیرا نماینده ایران خود را تغییر داده است.  طرف ایرانی شرکت پوما مثل دو 
کمپانی دیگر نیازهای خود را از طریق نمایندگی خاورمیانه پوما در دوبی تامین می کند. پوما 
که قبلا همکاری مفصلی با فدراسیون فوتبال ایران داشته و در جام جهانی 200۶ مبلغ 700 
هزار یورو را )به جز تامین البسه( به ایران پرداخت کرده، خاطره خوبی از این همکاری ندارد.

* چینی ها و دیگران
- در یک سال گذشته شرکت هایی مثل لی نینگ و ٣۶۱ نیز کار خود را در ایران آغاز 
کرده اند. دو شرکتی که در دو سال متوالی اسپانسرینگ پیراهن استقلال را برعهده گرفته اند. 
لی نینگ در ایران پیشرفت بیشتری نسبت به ٣۶۱ داشته و حتی توانسته البسه کاروان ایران 
در المپیک را تامین کند. به جز این دو شرکت، کمپانی هایی مثل جوما، لوتو و... نیز در بازار 

ایران فعالیت های محدودی داشته اند.
* بیزینس مدل جیووا

- اساسا کمپانی هایی مثل جیووا فعالیت خود را به این شکل آغاز می کنند که با قرارداد با 
باشگاه ها و استفاده از فضای تبلیغی فوتبال نام خود را در بازار ایران مطرح می کنند و سپس به 
فروش عمده و تک  می پردازند. آنها البته در ایران فضای گسترده ای برای عرضه اجناس خود 
ندارند. اما از آنجا که شرکت ها و موسسات از مشتریان بالقوه محسوب می شوند، سفارش های 
متعددی از ارگان ها و نهادها به دفاتر این دو کمپانی می رسد. جیووا در حال حاضر با استفاده 
از تجربه مشابه آل اشپورت، به دنبال بازاریابی و فروش در ایران است و تولیدی خود را در 
شیراز افتتاح کرده است. همانطور که دیشب در برنامه ۹0 توضیح داده شد، مشتری از روی 
کاتالوگ لباس موردنظر را انتخاب کرده و این شرکت سفارش را  برای تولید می گیرد و آن را 
در سریع ترین زمان ممکن به دست مشتری می رساند. اگرچه کیفیت به هیچ وجه آنی نیست 
که باید باشد اما این تنها راه سرپا ماندن تجارت کوچک این شرکت هاست. این بیزینس 
مدل کاملا متفاوت با کار شرکت های آدیداس و نایکی است. شرکت های معظم تولید لباس 
ورزشی علاوه بر اینکه همواره موجودی متفاوتی را در انبار خود دارند، برای مشتری های 
رسمی )باشگاه ها( از مسیر دیگری اقدام به ثبت سفارش می کنند و البته کیفیت استانداردی 
)حداقل برای تیم اسپورت( دارند. ضمنا اگر قرار به همکاری با این سه شرکت باشد ، انها برای 
ثبت سفارش و طراحی و تولید زمانی طولانی از مشتری)باشگاه ( می خواهند . مثلا ، تیم 
بارسلونا طراحی لباس های این فصل را در تابستان سال قبل با نایکی نهایی کرده است ؛ علت 
؟ روشن است . نایکی و بارسا روی  فروش پیراهن به هواداران حساب کرده اند و برای تولید 

این میزان سفارش به وقت کافی نیاز دارند .
*نکته

باشگاه های ایران در حال حاضر به دلیل عدم دریافت حق پخش تلویزیونی از شرایط مالی 
مناسبی برخوردار نیستند و بودجه آنها متکی به دولت است که در سالهای اخیر با توجه 
مشقت های اقتصادی آنها باید از سروته مخارج خود بیشتر بزنند. از سوی دیگر شرکت های 
بزرگ تولید لوازم ورزشی به دلیل نبود قانون کپی رایت در ایران به سختی تمایل به فعالیت 
رسمی و اسپانسرینگ دارند)اگرچه روش هایی برای تغییر این فضا وجود دارد ( . بنابراین 
جیووا و آل اشپورت)و لی نینگ و ٣۶۱ و مجید و غیره( در حال حاضر تنها گزینه های پیش رو 
به نظر می آیند.طبعا ، در دنیا کسی جیووا و آل اشپورت رابه  طراحی و کیفیت نمی شناسد 
، همان طور که )مثلا(خودروهای چینی به دوام و زیبایی مشهور نیستنداما در ایران مشتری 

دارند بس که چاره ای نیست!
* تحریم و یک سئوال مهم

 اصولا آنچه که در اقتصاد ایران رخ می دهد، ناشی از قوانین حاکم بر همین بازار است و 
الا  یک باشگاه پردرآمدیا یک فدراسیون قدرتمند که بتواند حق فروش پیراهن را به صورت 
انحصاری در دست داشته باشد، قطعا شرکت های بهتری را برای همکاری انتخاب می کند. 
البته به شرطی که آن شرکت ها)برای فعالیت در ایران( هم درگیر مشکلاتی مثل تحریم 
نباشند. این مشکلات البته تا حد زیادی قابل چشم پوشی است اما نه در سیستمی که 
مدیران اش شبیه مدیران فوتبال ما هستند که حتی اگر ایده های بزرگ  در سر داشته باشند 

، خیلی زود جذب سیستم بیمار فوتبال ایران و بخشی از چرخه آن خواهند شد.
- آنچه که در برنامه ۹0 به آن پرداخته نشد، این است که چرا اصولا در ایران کسی به 
کیفیت توجه نمی کند؟ پاسخ این است: کیفیت هزینه دارد، هزینه ای که مدیریت  دولتی 
حاکم بر فوتبال ایران  هرگز قادر به درک لزوم و پرداخت آن نیست .  ضمنا در شرایط فعلی 
سیاسی، حضور یک برند غربی مشهور )مثلا نایکی( چگونه قابل توجیه  خواهد بود و چه 

کسی مسئولیت آن را خواهد پذیرفت؟

ابهام در تقسیم سهمیه کادر فنی

چرا آنالیزور والیبال کنار تیم نیست؟
 مدتی است که بحث حضور کادر فنی و مربیان تیم های و ورزشکاران ایران در رقابت های 
المپیک 20۱۶ ریو مطرح است؛ برخی رشته ها یک ورزشکاران دارند و مربیشان هم اعزام 

می شود، اما تیمی مانند والیبال برای قرار گرفتن آنالیزورش در کنار تیم دچار مشکل است.
چندی پیش اعلام شد که کمیته ملی المپیک ۶ سهمیه برای کادر فنی به تیم ملی 
والیبال داده است که امیر خوش خبر سرپرست، رائول لوزانو سرمربی، خوان سیچلو و رحمان 
محمدی مربیان سیامک افروزی پزشک و فیزیوتراپ و کمال سیف مترجم تیم ملی این شش 
سهمیه را تشکیل می دهند. با این حال نوید مشجری آنالیزور تیم ملی و آندرس اسپر مربی 
بدنساز نیز به ریو سفر کرده اند، اما به دلیل نداشتن آی دی کارت نه در دهکده بازی ها ساکن 
می شوند و نه می توانند وارد سالن برگزاری مسابقات شوند. قرار است این دو نفر با تهیه بلیت، 
در جایگاه تماشاگران بنشینند که با این شرایط مشجری باید با سختی های زیادی وظیفه 
خود را انجام بدهد. این موضوع کمی ذهن اهالی والیبال را درگیر و برخی ها را هم نگران 
کرده است. در حالی که برخی ها معتقد هستند که فدراسیون کم کاری کرده است، مسئولان 
فدراسیون اعلام کردند که از مدت ها قبل درخواست های خود را به کمیته ملی المپیک 
ارسال کرده اند. این روزها از ریو خبر می رسد که تیم ملی والیبال ایتالیا با ۱0 نفر کادر فنی 
که همگی آی دی کارت هم دارند و همچنین روسیه با ۹ نفر کادر فنی که همگی آنها هم 
آی دی کارت دارند به ریو آمده اند، اما برای ایران شرایط کمی متفاوت است. کمیته بین المللی 
المپیک براساس جایگاه کشورها در رده بندی المپیک و همچنین تعداد سهمیه های کسب 
شده به کشورها سهمیه کادر فنی می دهد؛ یعنی هر کشور به اندازه نصف ورزشکاران که در 
المپیک حضور دارند می تواند با خود کادر فنی به مسابقات اعزام کند. حال اینکه چه اتفاقی 
افتاده و چرا تیم ملی والیبال ایران نتوانسته بدون در نظر گرفتن بدنساز و ماساژور، حداقل 
آنالیزور خود را به ریو اعزام کند، سوالی است که شاید مسئولان کمیته ملی المپیک بهتر 
بتوانند به آن پاسخ دهند. ایکاش شرایطی فزاهم می شد که آنالیزور تیم ملی والیبال نیز در 
ریو حضور پیدا می کرد تا کادر فنی والیبال به صورت کامل در المپیک حضور پیدا می کرد.

عابدینی: لیگ شانزدهم از حق پخش برخوردار می شود
بخواهند آدیداس را فراهم می کنم

فدراسون  بازاریابی  و  اقتصادی  سازمان  سرپرست 
فوتبال می گوید مذاکرات خوبی در جهت دستیابی به 
راهکار مناسبی برای حل مشکل حق پخش با سازمان 

صداوسیما انجام داده اند.
به گزارش ایسنا، با شروع فصل جدید فوتبال ایران 
یکی از موضوعات پربحث این روزهای جامعه فوتبال، 
حق پخش و تبلیغات محیطی است که حداقل درباره 
حق پخش در چند سال گذشته نتوانسته حقوق واقعی 

خود را دریافت کند.
اما با حضور امیر عابدینی به عنوان سرپرست سازمان 
اقتصادی و بازاریابی فدراسیون فوتبال و تغییر مدیریت 
در سازمان صداوسیما امیدواری ها نسبت به حل شدن 

موضوع حق پخش افزایش یافته است.
امیر عابدینی درباره حق پخش، تبلیغات محیطی، 

اسپانسر لیگ برتر، اسپانسر تیم ملی و... توضیحاتی را 
به ایسنا ارائه کرد.

در سازمان  از حضور شما  ماه  * حدود یک 
اقتصادی و بازاریابی می گذرد اما هنوز پرونده حق 
پخش و تبلیغات محیطی مسابقه های لیگ برتر 
باز است و در این باره به طور کامل شفاف سازی 

نشده است.
اولا باید این  مباحث را از هم جدا کنیم. ما از چند راه 
مختلف می توانیم برای فوتبال درآمدزایی کنیم. نخست 
حق پخش، دوم تبلیغات محیطی، سوم اسپانسر برای 
هواداران، چهارم ارزش افزوده و پنجم پخش اینترنتی 
مسابقه ها است. برای هر کدام از این بخش ها تعریفی 
وجود دارد. درباره تبلیغات محیطی همه چیز انجام شده 
و با شرکت فناپ به مدت دو فصل قرارداد بسته شده 

است. رقم قرارداد هم پیش از این اعلام شده و برای 
سال نخست 50 میلیارد و برای سال دوم با ٣0 درصد 

افزایش ۶5 میلیارد تومان دریافت خواهیم کرد.
* در قراردادی که سازمان لیگ با شرکت فناپ 
منعقد کرده گفته می شود این حرکت به نوعی پا 
در کفش تیم هایی مانند استقلال، پرسپولیس و 

تراکتورسازی کردن است.
اتفاقا برعکس است. هر کدام از این اسپانسرها مستقل 
عمل می کنند و اگر کسی هم قرارداد داشته باشد، بر 
اساس آن عمل می کند. ما به جز استقلال، پرسپولیس 
و تراکتورسازی، ۱٣ تیم دیگر داریم که آن ها هم بعضا 
پرطرفدار هستند و باید از حقوق خودشان بهره مند 
شوند. ما تصمیمی نمی گیریم که به ضرر استقلال، 
پرسپولیس و تراکتورسازی باشد بلکه می خواهیم دامنه 
تبلیغات را گسترده تر کنیم. ما در حال فرصت سازی 
هستیم و اقدامات ما برای هیچ کدام از این سه تیم 
تهدید محسوب نمی شود.   اتفاقا درچند وقت اخیر 
جلسه ای را با حضور علی اکبر طاهری، پندار توفیقی و 
نماینده باشگاه تراکتورسازی برگزار و راهکارها را برای 
آن ها ترسیم کردیم که هر سه نفر با طرح سازمان لیگ 

موافقت کردند.
پخش  حق  از  برخورداری  هم  هنوز   *
مسابقه های لیگ برتر در فصل جاری در هاله ای 
از ابهام است و مشخص نیست پس از دو سال 
فوتبال می تواند به طور تمام و کمال از حقوق خود 
برخوردار شود. در این رابطه هم اقداماتی صورت 

گرفته؟
حق پخش یک قانون است و در فیفا، کنفدراسیون 
فوتبال آسیا و اکثر کشورهای دنیا قابل استیفا است اما 
این قوانین در کشور ما وجود ندارد. فیفا تعریف دقیقی 
برای این موضوع دارد اما در مجلس شورای اسلامی 
تعریفی در قانون بودجه برای آن صورت نگرفته است. 
باید این مشکل را با تعامل حل کنیم. خوشبختانه 

صداوسیما در این دوره رویکرد خوبی نسبت به ورزش و 
خصوصا فوتبال دارد و به دنبال این هستیم که با تعریف 
حقوق فوتبال به آن دست یابیم. کارهایی در این رابطه 
شروع شده و امیدواریم نسبت به سال قبل که هیچ 
پولی گیرمان نیامد، امسال از این حقوق بهره مند شویم.
این مشکل  برای حل  راهکاری  * دقیقا چه 

تبیین شده است؟
ما روی این موضوع کار کرده ایم و فعلا در فاز صفر 
هستیم. باید عوامل و وضعیت های مختلف حق پخش 

مورد بررسی قرار گیرد و رقم و عدد مشخص شود.
* آیا راهکار فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ 

فوتبال پخش اینترنتی مسابقه ها است؟
پخش اینترنتی بدون هماهنگی با صداوسیما جواب 
نمی دهد و باید روی این موضوع تعامل کنیم. باید از 
تبلیغات محیطی در کنار حق پخش استفاده کنیم. 
این تبلیغات را در اختیار صداوسیما قرار می دهیم و 
صداوسیما ارزش افزوده آن را به صورت یک جا واگذار 
می کند. فوتبال در حال حاضر توان خرید ارزش افزوده 

را ندارد. باید برای این موضوع قالبی تعریف شود.
* صحبت های شما به گونه ای است که هنوز هم 

ابهاماتی درباره حق پخش وجود دارد.
روش های مختلفی وجود دارد و ما قصد داریم از 
تبلیغات قبل، بعد و میان بازی ها توسط صداوسیما 
استفاده کنیم و حق پخش را بگیریم. این یک روش 
است و روش های دیگری هم وجود دارد که به دنبال 

بهترین راهکار هستیم.
* آیا در لیگ شانزدهم می توان از حقوق پخش 

مسابقه ها بهره مند شد؟
ما قصد تعامل با صداوسیما را داریم و به دنبال این 
هستیم که از روش های مختلف استفاده کنیم. یکی 
از روش ها پخش اینترنتی است. مثلا اگر کسی به 
تلویزیون دسترسی نداشت بتواند با ارزان ترین قیمت 
بازی ها را تماشا کند. فکر می کنم راهکارهای خوبی 

اندیشیده شده و در این فصل می توانیم به حق پخش 
دست یابیم.

اقتصادی،  کمیته  در  شما  حضور  با   *
صحبت هایی هم درباره تعویض اسپانسر البسه 
تیم ملی شده است و گفته می شود شما هم از 

این لباس ها راضی نیستید.
من راضی نیستم و بر اساس پروتکل ها بین سرمربی 
تیم ملی و فدراسیون فوتبال، سرمربی باید از البسه تیم 
ملی راضی باشد. کی روش از این البسه ها راضی نیست 
و محمدرضا ساکت هم این موضوع را به عنوان مشکل 
پیش روی خود می بیند و به دنبال تغییر البسه تیم 
ملی است. الان هم دوستان ما این موضوع را تعقیب 
می کنند و اگر از من کمک بخواهند به این موضوع 

ورود می کنم.
* گفته می شود اسپانسر احتمالی تیم ملی 

آدیداس است.
از من برای این موضوع کمک خواسته نشده اما اگر 
بخواهند می توانم به تیم ملی و فدراسیون کمک کنم. 

اگر می گویند آدیداس خوب است چه بهتر.
* در دوره ریاست شما در باشگاه داماش، این تیم از 

البسه آدیداس استفاده می کرد.
ما خودمان در آن دوره آدیداس را از خارج از کشور 
وارد کردیم که کار بسیار خوبی بود و الان هم اگر 

بخواهند می توانیم این کار را انجام دهیم.
* ایراداتی هم نسبت به هیات رییسه سازمان 
لیگ فوتبال وجود دارد که شما هم عضو آن 
هستید و برخی از اعضا صلاحیت حضور در این 

هیات رییسه را ندارد.
من در سازمان لیگ یک فرد هستم و وظیفه خودم 
را انجام می دهم. علی کاظمی به عنوان سرپرست 
سازمان لیگ می تواند جلسه بگذارد و هیات رییسه را 
کامل کند. من حکیم باشی نیستم که در همه موارد 

دخالت کنم.

در هفته اول لیگ فوتسال جوانان قم رقم خورد؛

توقف آپکو پارس و پیروزی
 الوند و صدرا سیستم

 هفته نخست لیگ فوتسال جوانان استان قم با توقف آپکو پارس و پیروزی برای الوند و 
صدرا سیستم مقابل حریفان همراه بود. 

 فصل جدید رقابت های لیگ فوتسال جوانان استان قم دوشنبه شب آغاز شد و در بازی های 
برگزار شده ۱5 گل به ثمر رسید و 2 بازی به تساوی انجامید.در دیدار افتتاحیه فصل جدید 
لیگ فوتسال جوانان استان قم آبی پوشان آپکو پارس برابر ارم کیش با تساوی یک بر یک 
متوقف شدن در حالی که آپکوپارس در این بازی تیم تقریباً برتر میدان بود اما نتوانست از 
برتری خود استفاده کند.در این بازی آپکو پارس در نیمه نخست با گل مهدی کبیری از 
حریف پیش افتاد اما یک پنالتی محرز در نیمه دوم کار را مساوی کرد. نمایش طوفانی آپکو 
پارس در دقایق پایانی بازی هم برای برد این تیم کافی نبود. مهدی خیری یک پنالتی نقطه 
دوم را برای این تیم از دست داد.صدار سیستم با گل های اسماعیل نصرت الله زاده و حسین 
طالبی برابر پارسا 2 بر یک به پیروزی رسید و دیدار آتلیه طهران و فیزیوتراپی ابوریحان دیگر 
بازی مساوی شده این هفته بود که در آن رضا خیراللهی برای آتلیه طهران و امیر حسین 
مهدی پور برای فیزیوتراپی ابوریحان گلزنی کردند.الوند اما بر خلاف آپکو برابر رئیس کرمی 
تیم برتر بودند و حریفشان را ۶ تایی کردند. صدرا سیستم نیز در بازی با پارسا به 2 گل 
زودهنگام رسید و به لطف همان گل ها بازی را از پارسا برد. آن ها ٣۶ دقیقه تمام در گلزنی 
ناکام بودند.تیم فوتسال الوند نیز در مسابقات برابر شهید رئیس کرمی ۶ بر 2 به برتری دست 
یافت که  سید علی احمدی )٣ و ٣۹( علی نورانی )۱۹ و ٣4( علیرضا زینلی )۱۶( و صدرا 
رنجبر )27( برای الوند و  محمد ارجمند زاده )7 و ٣2( برای رئیس کرمی گل زنی کردند.این 

مسابقات از روز جمعه وارد هفته دوم خود می شود.

رئیس هیئت دو و میدانی قم:

دو و میدانی کاران قم 3 مدال مسابقات
 لیگ دو و میدانی را کسب کردند

رئیس هیئت دو و میدانی استان قم از کسب ٣ مدال توسط ورزشکاران قمی تیم های 
باشگاهی حاضر در لیگ دو و میدانی مردان کشور خبر داد. 

علی رضایی  اظهار داشت: مسابقات لیگ دو و میدانی مردان باشگاه های کشور روز گذشته 
در مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب تهران برگزار شد و ٣ نفر از مجموع 5 دو و میدانی کار 
قم در این رقابت ها روی سکو رفتند. وی افزود: در ماده  پرش سه گام میلاد دریساوی دو و 
میدانی کار قمی از باشگاه ذوب آهن اصفهان همان طور که پیش بینی می شد توانست با 
پرشی به طول ۱5 متر و ۸۶ سانتی متر عنوان نخست را از آن خود کند و بالاتر از رقبای 
خود از باشگاه های نفت تهران و خلیج بوشهر قرار گیرد. رئیس هیئت دو و میدانی استان 
قم  گفت: در ماده پرتاب وزنه محمد حسن اسکندری دو و میدانی کار قمی به نمایندگی از 
باشگاه مقاومت تهران روی پیست رفت و با پرتابی به طول ۱۸ متر و ۱۶ سانتی متر پس از 
نمایندگان نفت تهران و پارس مهر فارس به مقام سوم این رقابت ها دست پیدا کرد. رضایی 
بیان داشت: علیرضا نوروزی در ماده پرش با نیزه دیگر نماینده استان قم بود که در این 
مسابقات همانند اسکندری در ترکیب تیم مقاومت حضور داشت و با پرش 4 متری صاحب 
عنوان سوم شد و 2 پرنده از نفت تهران، اول و دوم شدند. وی عنوان کرد: در ماده 400 متر، 
محمدرضا فریدی و رضا ملک دو و میدانی کاران قمی تیم های مقاومت و نفت تهران به 
ترتیب با رکورد 4۹ ثانیه و ۶ صدم ثانیه و 4۹ ثانیه و ۱۶ صدم ثانیه در رده های هشتم و نهم 
قرار گرفتند.رئیس هیئت دو و میدانی استان قم تصریح کرد: تیم دو و میدانی دانش آموزی 
استان قم نیز در مقطع ابتدایی در مسابقات کشوری در شهرکرد حضور دارد که علی سلیمی 

از قم در ماده ۱00 متر در بین ٣٣ ورزشکار این ماده چهاردهم شد.

دبیر هیئت ووشوی قم خبر داد:

میزبانی قم از نخستین دوره مسابقات
 ووشوی سنتی کشور

 دبیر هیئت ووشوی استان قم از میزبانی قم از نخستین دوره مسابقات ووشوی سنتی کشور 
از روز چهارم شهریورماه خبر داد. 

هادی رشیدی  اظهار داشت: قم در زمینه میزبانی از رویدادهای ملی ووشو و اردوی تیم های 
ملی سابقه خوبی در سال های گذشته داشته و اکنون میزبانی مسابقات ووشوی سنتی کشور 
نیز به قم واگذار شده است. وی افزود: این برای نخستین بار است که مسابقات ووشوی سنتی 
کشور برگزار می شود و قم با میزبانی از اولین دوره این مسابقات نام خود را در تاریخ این سبک 

جاودانه می کند و این رقابت ها قرار است از 4 شهریور برگزار شود. 
دبیر هیئت ووشوی استان قم گفت: سال گذشته میزبانی از مسابقات ووشوی انتخابی تیم 
ملی را بر عهده داشتیم که برگزاری آن در قم بی سابقه بود و میزبانی از اردوی تیم اعزامی 
فدراسیون به مسابقات بین المللی سبک فانگ من چوآن در ارمنستان دیگر برنامه ما در 
قم بوده است. رشیدی بیان داشت: تیم ووشوی سبک فانگ من چوآن قم نیز در مسابقات 
قهرمانی کشور در رده های سنی پایه شرکت کرد و توانست در این مسابقات با کسب یک 
مدال طلا وسه مدال نقره به کار خود پایان دهد. وی عنوان کرد:  مهدی هفته خانکی،  
متین هفته خانکی، احسان نصرتی و علیرضا علوی در مسابقات کشوری انتخابی تیم ملی  
فانگ من چوان در زنجان موفق شدند 4 مدال رنگارنگ برای ووشوی قم کسب کنند. دبیر 
هیئت ووشوی استان قم تصریح کرد: این مسابقات با بیش از ٣00 نفر ووشوکار از ۱7 استان 
کشور برگزار شد و هر 4 ورزشکار مدال آور قم به اردوی تیم ملی فانگ من چوآن نوجوانان 

فراخوانده شدند.

بیماری قلبی، بیخ گوش همه ورزشکاران است

شمسایی:  اجازه بازی کردن ندارم
از  بعد  تهران  دریایی  تاسیسات  تیم  بازیکن   - سرمربی 
ترخیص از بیمارستان از استراحت خود تا مدتی نامعلوم خبر 
داد و گفت پزشک از او خواسته بازی های تیمش را ببیند ولی 

به میدان نرود.
وحید شمسایی شنبه به دلیل فشارهای عصبی بعد از 
ناکامی های اخیرش در فوتسال در بخش مراقبت های ویژه 
بیمارستان جم بستری و دیروز بعد از اطمینان از سلامتی او 

توسط پزشکان ترخیص شد.
شمسایی در گفت وگو با ایسنا درباره اتفاقی که بعد از بازی 
هفته اول لیگ در شیرازش برایش افتاد، توضیح داد: با کادر 
فنی در فرودگاه شیراز صحبت می کردیم که درد شدیدی را 
در دست چپم و بلافاصله در قفسه سینه ام احساس کردم و 
روی زمین نشستم. سپس اورژانس آمد و در آن موقع شرایطم 
خوب بود اما نبضم تعریفی نداشت. کادر پروازی هم اجازه پرواز 
نمی داد و از من می خواست پیاده شوم. اولین اشتباهم این 
بود که رضایت دادم در پرواز به تهران باشم و هر طور شده 
با اکسیژن تا تهران رسیدم. بلافاصه به بیمارستان آتیه رفتم. 
فشارم ۱۸ روی 7 بود. گفتند سریع در سی سی یو باید بستری 
شوم اما چون نیمه شب بود، گفتم شاید بچه هایم نگران شوند 
بنابراین دومین اشتباه را کردم و به خانه برگشتم. ساعت ۸ 
صبح سردرد شدید و سینه درد زیادی را احساس می کردم. به 
بیمارستان جم آمدم و دکتر بهلولی مرا به سی سی یو فرستاد.

وی افزود: در طول عمرم اتاق سی سی یو و آنژیو را ندیده 
بودیم که دیدیم. با این حال خدا را شکر می کنم که الان خوبم 
و سرپا هستم. واقعا اگر تشکر نکنیم بی معرفت هستیم. آدم 
هایی که در بیمارستان به من رسیدگی می کردند نشان دادند 
هنوز احترام هست. دکتر بهلولی و مجموعه اش فوق العاده 

بودند و جالب است بدانید حتی یک ریال هم بابت هزینه های 
بیمارستان از من نگرفتند. دستشان درد نکند.

سرمربی - بازیکن تاسیسات دریایی همچنین درباره رفتنش 
به تمرین بلافاصله بعد از مرخصی از بیمارستان، عنوان کرد: 
بچه های تیم تا آخرین لحظه در بیمارستان کنار من بودند. 
بازیکن جدا از بحث های فنی، رفاقتش مهم است. باشگاه 
هم می خواست خونی بریزد و دیروز رفتم تا از روی گوسفند 
رد شوم. پزشک هم انگیزه داد که می توانم بازی کنم. موقع 
ترخیص گفت برو بازی جمعه را ببین ولی حرص نخور و البته 
بازی هم نکن. من دوست دارم تمرین کنم و اگر تمرین نکنم 
مریض می شوم. امیدوارم مریضی تمرین نکردن مرا مریض تر 

نکند! فعلا قرار شده دو، سه مرحله پزشکی را پشت سر بگذارم 
و باید برای بازی کردن، مجوزم را از پزشک  بگیرم.

شمسایی در مورد اینکه گفته می شود تحمل باخت را 
ندارد، به ایسنا گفت: صد در صد همین است و خیلی سخت 
می گیرم. بیش از اندازه غصه خوردم، فکر کردم و به خودم فشار 
آوردم. امیدوارم درسی شود برای همه ورزشکاران که بدانند در 
ورزش بالا و پایین هست. خواهشم از ورزشکاران این است که 
شما را به خدا بروید خودتان را به پزشک نشان دهید. یک روز 
قبل از بازی با سرعت وحشتناکی روی تردمیل می دویدم اما 
فردایش همین تست را نتوانستم بدهم. خطر،بیخ گوش همه 

ورزشکاران است.
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زندگی نوعی زنبور در میان مواد مذاب آتشفشانی

در خارج از پایتخت نیکاراگوئه شهر ماناگوآ آتشفشان ماسایا قرار گرفته که با خروج دود 
از دهانه آن ماگماهای مذاب نیز به بیرون جریان می یابند و در نزدیکی سطح آن حباب 
می زنند. ابرهایی از فیوم های خطرناک و مواد مذاب آتشفشانی نیز از آن خارج می شود و 

هرگونه نشانه ای از حیات را از بین می برد. 
 اما وقتی گروهی از محققان از این آتشفشان بازدید کردند با پدیده عجیبی روبه رو 
شدند: حیات. زنبور کوچکی با نام علمی Anthophora squammulosa  با سرعت از 
میان توده خاکسترهای آتشفشانی حرکت می کرد و در جست وجوی شهد بود و در بین 
بقایا و توده های آتشفشانی نقب می زد. این یافته برای دانشمندان بسیار تعجب برانگیز و 
خارق العاده است و این حشرات را به اولین گونه ای تبدیل می کند که قادر است در بین 

خاکسترهای آتشفشانی به حیات خود ادامه دهد.
محققان دانشگاه نورث همپتون بریتانیا که از سال 200۸ تاکنون مشغول بررسی برخی 
گرده افشان ها در این ناحیه هستند متوجه حضور گونه ای زنبور در دهانه آتشفشان ماسایا 

شدند.
این زنبور منحصرا در یک بخش کوچک از ماسایا زندگی می کند. در این نقطه خاص 
دما بسیار بالا می رود و باران های اسیدی حاوی اکسید گوگرد هر از چند گاهی در منطقه 

می بارد. اما هیچ چیز قابل رشدی در آنجا دیده نمی شود. پس چرا زنبورها آنجا هستند؟
محققان در طول سه سال، پنج بار از منطقه دیدن کردند و تخمین می زنند که ۱000 
تا 2000 زنبور در این منطقه زندگی می کنند. A. squammulosa همچون ۹0 تا ۹5 
درصد از زنبورها یک گونه منزوی است. ماده های تنها لانه های سلول مانند به عمق ٣0 
سانتیمتر در نزدیکی آتشفشان حفر می کنند و در آن تخم می گذارند. آن ها سپس به 
جمع آوری دانه گرده و شهد گل ها می پردازند و آن ها را در لانه ذخیره می کنند تا لاروها 

بعد از خروج از تخم از آن تغذیه کنند. 
تحقیقات قبلی نشان می داد که زنبورهای Anthophora در انتخاب گل ها به منظور 
تغذیه چندان انتخابی و سخت گیرانه عمل نمی کنند. اما وقتی محققان نمونه گرده ها 
را از ۱0 زنبور ماده در ماسایا جمع آوری کردند به کشف عجیب دیگری دست یافتند. 
 Melanthera :آن ها متوجه شدند که ۹۹ درصد از گرده ها متعلق به یک گیاه خاص است
nivea. یک گونه گل وحشی که می تواند در باران های اسیدی به حیات خود ادامه دهد. 

مشخصا زنبورها با این گیاهان رابطه همزیستی محکمی دارند.
محققان می گویند زنبورها احتمالا به این دلیل به سمت نواحی آتشفشانی پیش رفته اند 
که صیادان کمتری در این نواحی زندگی می کنند و پارازیت هایی که حیات زنبورها را 
تهدید می کنند نیز بسیار اندک هستند. این امر همچنین می تواند به این دلیل باشد که 
تقریبا هیچ گیاهی در این نواحی رشد نمی کند در نتیجه لانه هایی که زنبورها در عمق 

زمین حفر می کنند توسط ریشه گیاهان از بین نمی رود.

روغن جایگزین کره کاکائو 

مراقب»شبه شکلات ها«باشید

کارشناس ارشد سازمان غذا و دارو، نسبت به مواد مصرفی در تهیه شکلات ها، توضیحاتی 
ارائه داد. 

به گزارش مهر، مهندس زهره پور احمد گفت: هنگام تهیه شکلات حتما به قسمت مواد 
متشکله آن توجه شود و با دیدن کلمه CBS یا روغن جانشین کره کاکائو بدانید که در 
این فرآورده  از مشتقاتی استفاده شده است که شاید برای سلامتی مضر باشد. وی افزود: 
شکلات فرآورده ای است که باید در تهیه آن از کره کاکائو استفاده شود. کره کاکائو طی 
چندین مرحله فرآیند از دانه کاکائو استخراج می شود. پوراحمد گفت: عمده اسید چرب 
شکلات، اسید چرب استئاریک است که تقریبا خنثی است. کارشناس ارشد تغذیه اداره  
نظارت و ارزیابی مواد غذایی و آشامیدنی با منشأ گیاهی سازمان غذا و دارو در ادامه گفت: 
در شکلات بیش از ۱۸ درصد کره کاکائو باید استفاده شود و با توجه به نوع محصول 
تولیدی، از پودر کاکائو، شیر خشک، شکر، مغزهای خوراکی و... استفاده می شود. پوراحمد 
اظهار داشت: آنچه اهمیت دارد، لزوم استفاده از کره کاکائو است و تولید شکلات با کره 
کاکائو فرآیند پیچیده و ظریف است و مستلزم تکنولوژی و دانش فنی است و در حال 
حاضر نکته قابل توجه این است که قیمت کره کاکائو و تکنولوژی استفاده از آن برخی تولید 
کنندگان اقدام به تولید محصولی شبیه به شکلات ولی با استفاده از روغن جانشین کره 
کاکائو که برای قلب و عروق مضر است، استفاده می کنند. وی اظهار داشت: این محصول 
ارزان تر و بسیار ساده تر تهیه می شود. پوراحمد توصیه کرد: هنگام تهیه شکلات حتما 
به قسمت مواد متشکله آن توجه شود و با دیدن کلمه CBS یا روغن جانشین کره کاکائو 
بدانید که در این فرآورده  از مشتقاتی استفاده شده است که شاید برای سلامتی مضر باشد  

و با دانش و آگاهی نسبت به خرید اقدام نمایید.

هشدار در مورد مصرف داروهای گیاهی برای لاغری

 مرگ در کمین بیماران دیابتی
 که مخدر مصرف کنند 

مدیر کل پزشکی قانونی استان تهران ضمن هشدار در مورد مصرف داروهای گیاهی 
غیرمجاز برای لاغری گفت: استعمال سیگار و قلیان آسیب عروق خونی را به همراه دارد. 

مسعود قادی پاشا ، با اشاره به مصرف برخی از داروهای گیاهی و مرگ افراد، اظهار داشت: 
پرونده هایی در پزشک قانونی موجود است که فرد به دلیل مصرف یک داروی گیاهی 
ساخته شده حاوی مواد روان گردان جان خود را از دست داده است. وی افزود: اصولاً افراد به 
پیشنهاد دوستان این داروهای گیاهی را به صورت غیرمجاز از برخی عطاری ها تهیه کرده تا 
کاهش وزن در بدن خود ایجاد کنند و به دلیل غیرمجاز بودن این دارو فرد دچار مسمومیت 
شده و جان خود را از دست می دهد. مدیرکل پزشک قانونی استان تهران، با اشاره به اینکه 
ما این اطلاعات را به مسئولین ارائه می دهیم که پیشگیری های لازم و آگاهی سازی مردم 
انجام گیرد، اضافه کرد: برخی از افراد نیز که دچار مشکل دیابت هستند تصور می کنند 
که مصرف مواد مخدر قند خون آنها را کاهش می دهد، در حالی که این موضوع می تواند 
مرگ آنها را به همراه داشته باشد. قادی پاشا با بیان اینکه استعمال سیگار،  قلیان و مواد 
مخدر بسیار مضر است و این موضوع در دیابتی ها عوارض بیشتری را به همراه دارد،  اضافه 
کرد: یکی از عوارض استعمال سیگار، قلیان و مصرف مواد مخدر تنگی عروق است و به 
دلیل اینکه دیابتی ها مشکل نرسیدن خون به اعضای بدن را دارند، می توانند عوارض بسیار 
شدیدی در آنها ایجاد شود. وی تأکید کرد: بیماران دیابتی به دلیل مشکل نرسیدن خون 
به سلول های بدن انواع بیماری ها شامل زخم بستر و مشکلات چشمی و مغزی برایشان 
ایجاد می شود که با استعمال سیگار، قلیان و مصرف مواد مخدر این مشکل در آنها مضاعف 

شده و خطر مرگ برایشان دارد.

کاسنی، گیاهی معجزه گر

 عرق کاسنی سریع لاغرتان می کند!
کاسنی یکی از گیاهان دارویی موثر برای از بین بردن حالت رخوت و سستی است.

محمد عبداللهی نیک آبادی ،محقق و پژوهشگر طب سنتی گفت: کبد عضو سم زدای 
بدن بوده و سوخت و ساز چربی ها ودفع مواد سمی از وظایف این عضو بدن است.یک 
قاشق عرق کاسنی به همراه یک لیوان آب در تصفیه خون و پاکسازی کبد نقش مهمی 
دارد.این محقق درمان دیابت و کبد چرب افزود: عرق کاسنی با خروج سموم از بدن التهاب 
را برطرف می کند.وی با اشاره به اینکه پرهیز غذایی عامل مهمی برای کنترل و درمان 
چاقی است، تصریح کرد: ترکیب سرکه انجبین ،سرکه سیب ،یک قاشق عسل طبیعی و 
عرق کاسنی به همراه کاهو باعث کاهش وزن و دفع چربی های بدن می شود و با مصرف 
روزانه آن حالت رخوت و سستی از بین می رود.عبداللهی ابراز داشت: طبع بیشتر ایرانی 
ها سرد است و هرچه این عرق تلخ تر باشد فواید عرق کاسنی بیشتر و در التیام امراض 
کبدی موثرتر است.وی یادآور شد: عرق کاسنی برای مبتلایان به نقرس و هپاتیت مفید 
است. ایمنی در برابر بیماری های عفونی از دیگر خواص عرق کاسنی است همچنین مصرف 
کنندگان باید بدانند زیاده روی در مصرف این داروی گیاهی موجب تخریب عروق شبکیه، 

افت فشار خون و افزایش ترشحات صفرا می شود.

شانه کردن موی خیس ممنوع

غذای کلسیم دار بخورید 
تا موهای سالمی داشته باشید 

یک متخصص پوست و مو گفت: با توجه به اینکه مو یک ارگان زنده است شانه کردن 
بیش از اندازه باعث تضعیف و ریزش آن می شود.

سید حسین اعتماد زاده متخصص پوست و مو گفت: به دلیل اهمیت کلسیم در بدن 
مصرف غذاهایی همچون لبنیات، میوه، سبزیجات، بادام و ویتامین ها باعث تقویت بافت و 
رشد مو شده و از ریزش آن جلوگیری می کند.وی بیان کرد: در حین و بعد از شستن مو 
آن را شانه نکنید زیرا این کار باعث ایجاد الکتریسیته ساکن میان شانه و تارهای مو شده 
و ریزش و شکنندگی آن را به همراه دارد. وقتی ۸0 درصد موهایتان خشک شد از شانه 
استفاده کنید.این متخصص پوست و مو در ادامه افزود: عواملی مانند استفاده زیاد از سشوار، 
اتو ، ژل، آب داغ، نرم کننده ها، حالت دهنده ها و نور آفتاب نیز سلامت و رشد موی شما 
را به خطر می اندازد.اعتمادزاده با بیان اینکه اختلالات روحی و روانی به رشد مو آسیب می 
زند گفت: اختلالات روحی و روانی همچون افسردگی، اضطراب، وسواس و استرس باعث 
کاهش وزن افراد و اختلال در سلامت و از بین رفتن مو می شود.این متخصص پوست و مو 
تاکید کرد: استفاده از رنگ مو به دلیل مواد تشکیل دهنده آن باعث خشکی و شکستگی 
مو، حساسیت های پوستی، شوره سر و موخوره می شود و به مرور زمان آن را ازبین می 
برد.وی در پایان بیان کرد: کاشت مو به سلامت شما آسیب نمی زند اما برای آن حتما باید 

به یک متخصص مراجعه کنید تا مو و پوست دچارآسیب نشود.

این مواد غذایی را به هیچ وجه 
در مایکروفر گرم نکنید

برای گرم کردن برخی غذاها به دلیل نوع پخت اولیه آنها نباید از ماکروفر استفاده کرد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران؛ برخی موادغذایی خاص و پر مصرف به دلیل آنکه سرخ شده 
یا با حرارت بالا پخته شده اند در صورتی که مجددا در ماکروفر گرم شده و تحت دمای 
بالا و اشعه ماورابنفش قرار بگیرند با ایجاد مواد مضر در انها به سلامتی آسیب رسانده و در 

برخی موارد حتی سرطان زا می شوند.

 پیتزا
پیتزا یکی از غذاهایی  است که بیشتر افراد آن را در مایکروفر گرم می کنند که این کار 
آسیب جدی به سلامت بدن وارد می کند. بهترین راه گرم کردن آن استفاده از فر یا اجاق 

گاز است و حداکثر دمای فر ٣75 درجه فارنهایت انتخاب شود

 استیک
برای گرم کردن استیک بهتر است آن را در تابه ای با روغن بسیار کم گرم کنید. 

اسفناج 
با گرم کردن مجدد اسفناج ماده سرطان زا نیروسامین در آن تولید می شود به همین 

دلیل هرگز آن را گرم نکنید.

مرغ سوخاری
از گرم کردن مرغ سوخاری در فر اجتناب کرده و برای گرم کردن آن را در ظرفی داخل 
فر قرارداده و روی آن را با فویل بپوشانید و حداکثر تا دمای ٣75 درجه فارنهایت به مدت 

۱0 دقیقه گرم کنید.

پاستا
اگر بر روی پاستا سس ریخته شده است هرگز نباید آن را گرم کنید در غیر این صورت 

آن را در یک تابه با مقدار کمی آب جوش و روغن گرم کنید.

سنگ های مزاحم در کلیه

این سنگ ها جان مردان را تهدید می کند!
گزارش از هانیه اسماعیلی 

سنگ کلیه از بیماری هایی است که شیوع زیادی در جامعه دارد و 
اغلب افراد حداقل یک بار تجربه آن را دارند.

در اطراف خود افرادی را می بینیم که با درد کلیه روبرو هستند که 
پس از مراجعه به پزشک و انجام آزمایش ها متوجه وجود سنگ در 
کلیه های خود می شوند. این اشخاص درد ناشی از سنگ ها را بسیار 
شدید و غیرقابل تحمل می دانند که در برخی اوقات نیاز به مسکن 

های خیلی قوی پیدا می کنند. 
آقایان 4 برابر خانم ها در معرض سنگ کلیه  

محمد یزدانی متخصص جراحی کلیه و مجاری ادراری و استاد 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با بیان اینکه شیوع سنگ های کلیه 
در مردان به دلیل داشتن هورمون تستوسترون 4 برابر خانم ها است، 
اظهار کرد: عوامل دیگر ابتلا به سنگ کلیه شغل  ، تعریق، گرما، تغذیه، 

منطقه جغرافیایی، عفونت ها، نژاد و ارث هستند. 
وی با بیان اینکه ابتلا به سنگ های اگزالات کلسیمی در ایران و 
دنیا شایع تر است، اعلام کرد: این نوع از سنگ ها 70 تا ۸0 درصد، 
سنگ های استروئید عفونی20 درصد، سنگ های اسید اوریکی 5 
درصد و سنگ های سیستئینی یک درصد سنگ های کلیه را تشکیل 

می دهند.
سنگ های اگزالاتی شایع ترین نوع سنگ کلیه 

فرزین سلیمان زاده فلوشیب اورولوژی ترمیمی و عضو هیات علمی 
دانشگاه علوم پزشکی تبریز در خصوص بیماری سنگ کلیه اظهار کرد: 
سنگ های ادراری بیماری شایعی هستند و با وجود اینکه ممکن است 
تمام سنگ ها با توجه به اندازه و محل قرارگیری خود نیازمند درمان 
نباشند، اما به دلیل خطر رشد و تغییر شرایط آنها حتی وضعیت سنگ 
هایی بدون اهمیت بالینی را با فواصل زمانی منظم پیگیری می کنیم 

تا تغییرات آنها در اندازه و محل قرارگیری خطرساز نشود. 
وی درباره مهمترین آسیب های ناشی از سنگ کلیه به سیسم 
ادراری گفت: انسداد و مسدودیتی که برخی سنگ ها در مسیر جریان 
ادرار ایجاد می کنند، اغلب یک طرفه و در برخی اوقات دوطرفه در 
مجاری ادراری هستند و می توانند موجب آسیب های شدید و دائمی 

شوند. 
سلیمان زاده با بیان اینکه سنگ های کلیه از جنس های مختلفی 
تشکیل می شوند، عنوان داشت: معمولاً سنگ ها یک جنس خالص 
ندارند و شامل درصدهای مختلفی از 2 یا سه جنس گوناگون می 
شوند که شایع ترین آنها از نوع اگزالات کلسیمی هستند و به دلیل 
افزایش غلظت بیش از حد این ماده در سیستم ادراری پدید می آیند. 
وی در مورد دیگر سنگ های کلیه افزود: انواع دیگر سنگ ها شامل 
فسفات کلسیم، سنگ هایی با منشا اسید اوریک و در برخی موارد نادر 
سنگ هایی بزرگی که به دلیل عفونت ایجاد می شوند و اغلب شکل 

محل به وجود آمدن خود را می گیرند. 
این فلوشیب اورولوژی ترمیمی با بیان اینکه دلایل تشکیل سنگ 
های مثانه و درمان آنها از سنگ های کلیه مجزا و متفاوت است، 
تصریح کرد: جنس، اندازه، محل قرارگیری سنگ های کلیه و مهمتر از 
همه انسدادی که در مجاری ایجاد می کنند، عامل تصمیم گیری در 

درمان و نحوه آن هستند. 
آب داروی پیشگیری از سنگ کلیه

وی درباره علت های مستعدکننده ایجاد سنگ کلیه در افراد اذعان 
داشت: هسته اولیه سنگ های کلیه زمانی به وجود می آید که غلظت 
برخی مواد طبیعی در ادرار بیش از حد معمول و ادرار فرد غلیظ تر 
باشد که در این مورد به افراد توصیه می شود با افزایش مصرف مایعات 

احتمال تشکیل سنگ کلیه را کاهش دهند. 
سلیمان زاده با بیان اینکه شرایط آب و هوایی، رژیم غذایی فرد و 
میانگین مصرف مایعات در طول شبانه روز بر ایجاد سنگ کلیه موثر 

هستند، تصریح کرد: اگر فردی در شبانه روز یک لیتر آب مصرف کند، 
حتی بدون دفع ادرار نیز همین مقدار آب از بدن وی بخار می شود 
که حفظ ادرار رقیق در 24 ساعت شبانه روز یکی از مهمترین راه های 

پیشگیری از سنگ کلیه است. 
وی درباره تاثیر سابقه خانوادگی در تشکیل سنگ های کلیه گفت: 
افرادی که پدر یا مادر آنها سابقه سنگ کلیه دارند، احتمال ایجاد سنگ 
در آنها افزایش می یابد اما لزوماً سابقه خانوادگی علت ابتلای فرزند آنها 

به سنگ کلیه نیست. 
افزایش 50 درصدی سنگ کلیه در فرد مستعد آن

این فلوشیب اورولوژی ترمیمی افزود: فردی که سابقه سنگ کلیه 
دارد، بیش از 50 درصد امکان سنگ سازی کلیه های وی وجود دارد 
و در شرایط مستعد ایجاد سنگ و کمبود مصرف مایعات در معرض 
خطر تشکیل سنگ کلیه قرار دارد که این افراد باید با افزایش مصرف 

مایعات و آب احتمال تشکیل سنگ کلیه را کاهش دهند.  
نمک و گوشت قرمز را فراموش کنید

وی با اشاره به تاثیرگذار بودن رژیم غذایی در تشکیل سنگ کلیه 
عنوان کرد: مواد غذایی حاوی پروتین های زیاد از جمله گوشت قرمز 
و نمک زیاد علاوه بر آب کم، احتمال ایجاد سنگ کلیه را در افراد 
با سابقه این بیماری افزایش می دهند که این افراد باید با مصرف 
نمک و گوشت قرمز به صورت حجیم در یک وعده غذایی، افزایش 
مصرف سبزیجات تازه و میوه ها از ایجاد سنگ در کلیه های خود 

پیشگیری کنند. 
سلیمان زاده برخی بیماری های ژنتیکی را در تشکیل سنگ کلیه 
در افراد موثر دانست و افزود: برخی اشخاص با مشکل در دفع و جذب 
کلسیم، همچنین بعضی از بیماری ها با اشکال در کارکرد کلیه ها فرد 

را مستعد سنگ کلیه می کنند. 
چای غلیظ و تشکیل سنگ کلیه

وی با اشاره به تاثیر نوع آب نوشیدنی در ابتلا به سنگ کلیه و اعتقاد 
مردم به آن تاکید کرد: تاکنون هیچ گونه یافته علمی درباره تاثیر 
سختی آب و میزان مواد معدنی موجود در آن در پیشگیری، تشکیل 

و دفع سنگ کلیه به اثبات نرسیده است. 
این اورولوژیست ترمیمی درباره تاثیر برخی نوشیدنی ها در افزایش 
بروز سنگ کلیه بیان کرد: برخی نوشیدنی ها مانند چای غلیظ و زیاد 

حاوی مواد اگزالات هستند که می توانند در تشکیل سنگ های کلیه 
از نوع اگزالاتی در برخی بیماران تاثیر مستقیم داشته باشند. 

وی با بیان اینکه اسید اوریک ادرار فرد نشان دهنده میزان پروتئین 
های حیوانی مورد مصرف وی است، تصریح کرد: نوشیدنی هایی با 
مقدار پروتئین بالا می تواند در بلندمدت با افزایش اسید اوریک ادرار، 

موجب تشکیل این نوع سنگ ها در کلیه شود.
 سلیمان زاده افزود: مراحل ایجاد سنگ کلیه بسیار پیچیده است که 

تاکید بر علت اختصاصی تشکیل آنها است. 
در  کرد:  تصریح  ادراری  مجاری  و  کلیه  متخصص جراحی  این 
کشورهای پیشرفته که کودکان کمتر به عفونت دچار می شوند، شیوع 
ابتلا به سنگ های نوع اسیداوریکی بیشتر است و در کشورهای توسعه 

نیافته، ابتلا به سنگ های با منشاء عفونت شایع تر است.
راه های پیشگیری از سنگ کلیه

یزدانی یکی از راه های پیشگیری از سنگ های عفونی را درمان 
عفونت و مصرف آنتی بیوتیک ها دانست و گفت: امروزه ثابت شده 
اکثر سنگ های ادراری به همراه عفونت نیستند مگر اینکه انسداد در 

مجاری ادراری ایجاد کنند. 
وی درباره راهکارهای پیشگیری از بیماری سنگ کلیه در افراد بیان 
کرد: رقیق نمودن ادرار در افراد با مصرف مایعاتی مانند آب، چای 
کم رنگ و سرد به جلوگیری از رسوب سنگ در کلیه و مجاری ادرار 
کمک می کند که نوشیدن چای داغ به دلیل داشتن اگزالات توصیه 

نمی شود. 
این متخصص کلیه و مجاری ادرار درباره پیشگیری از سنگ های 
کلیه اذعان کرد: تغییر PH ادرار بیمار در جلوگیری از ایجاد سنگ 
های کلیه موثر است و باید در صورت اسیدی بودن آن را افزایش و در 

صورت قلیایی بودن PH را کاهش داد.
نوشیدن 12 لیوان آب در فصل گرما فراموش نشود

سلیمان زاده با تاکید بر تاثیر مصرف مایعات بر پیشگیری از سنگ 
کلیه اظهار کرد: باید حجم ادرار 24 ساعته بیش از 2 لیتر باشد که 
افراد باید در فصل گرما بیش از ٣ لیتر و در حدود ۱2 لیوان مایعات و 

به خصوص آب مصرف کنند. 
این اورولوژیست درباره مصرف چای عنوان کرد: مصرف این نوشیدنی 
دوست داشتنی ایرانی ها منع نمی شود اما افراد باید در کنار چای از 

آب و نوشیدنی های رقیق نیز استفاده کنند. 
یزدانی نیز تصریح کرد: افراد باید روزانه 2 و نیم لیتر ادرار دفع کنند 
و متناسب با این میزان نیازمند نوشیدن مایعات برای جلوگیری از 

تشکیل سنگ هستند.
از سنگ های بدون علامت بترسید

وی در خصوص نشانه های بیماری سنگ کلیه بیان کرد: بسیاری از 
سنگ های کلیه بی علامت هستند که خوشبختانه اغلب آنها خطرساز 
نیستند و در سونوگرافی از کلیه نشان داده می شوند که شیوع بسیار 

بالایی در افراد دارند. 
سلیمان زاده با اعلام اینکه شیوع این نوع از سنگ های کلیه 25 
درصد در افراد است، گفت: این دسته از سنگ ها نیازمند درمان 
نیستند و مشکلی برای فرد ایجاد نمی کنند اما ممکن است برخی 
از سنگ های خطرساز و بسیار بزرگ در کلیه مانند سنگ های شاخ 

گوزنی بدون علامت باشند. 
  وی افزود: برخی از سنگ ها که انسداد در مجاری کلیه و درد ناشی 
از آن به وجود آوردند نیز مدتی بعد از تحمل درد بیمار به دلیل عدم 
معالجه، کارکرد کلیه را ضعیف و آن را به خطر می اندازد که در این 

میان اگر انسداد بسیار تدریجی باشد بی علامت است. 
سونوگرافی را فراموش نکنید

این فلوشیب اورولوژی ترمیمی درباره سنگ در دو کلیه برخی افراد 
ابراز کرد: از علائم این بیماری ضعف و بی حالی، خواب آلودگی، تغییر 
مزاج، بی اشتهایی و تهوع است که افراد در معرض خطر باید وضعیت 

خود را به طور دوره ای به وسیله سونوگرافی کنترل کنند.
وی با بیان اینکه درد حاد معروف سنگ کلیه ماندگار نیست و 
همیشه روی نمی دهد، تاکید کرد: بعد از یک و دو هفته این درد 
سپری می شود و اگر افراد سنگ بی علامتی در کلیه خود دارند، 
می توانند با انجام سونوگرافی آن را شناسایی کنند و برای سنگی 
که سیستم ادراری را مسدود کرده تنها می توان سه هفته برای دفع 

آن منتظر بود.
احتمال تاثیر عوارض داروها بر سنگ کلیه

این اورولوژیست ترمیمی درباره عوارض برخی داروها در تشکیل 
سنگ کلیه گفت: بیماران نگران عوارض احتمالی دارو نباشند اما 
برخی از داروها می توانند به سنگ سیستم ادراری مانند یکی از 
داروهای فشارخون و یک داروی ضدویروس تبدیل شوند که این موارد 
استثنایی هستند.   وی افزود: برخی داروها با تغییر در ماهیت ادرار و 
حالت اسیدی یا بازی آن، شرایط را برای ایجاد سنگ کلیه مهیاتر می 
کنند که در مقابل برای کاهش خطر سنگ کلیه نیز موثر هستند و 
هیچ بیماری نباید داروی را مانند فشارخون به علت عوارض احتمالی و 

بدون مشورت با پزشک قطع کند.
ورزش را فراموش نکنید

سلیمان زاده درباره تاثیر ورزش بر دفع سنگ کلیه اظهار کرد: در 
مورد سنگ های کوچکتر از ۸ تا ۱0 میلیمتر، با توجه به جنس و مکان 
قرار گیری آنها با تجویز ضد التهاب و داروهای ضددرد به دفع آنها 
کمک می کنیم که در این خصوص فعالیت فیزیکی و ورزش می تواند 
همراه با نوشیدن آب فراوان و برخی داروهای افزایش دهنده حجم 

ادرار در دفع سنگ کلیه موثر باشد.
 وی در مورد درمان سنگ های بزرگ کلیه بیان کرد: درمان های 
فعال مانند جراحی و  شکستن سنگ در خصوص این سنگ ها موثر 
است که نباید افراد درمان را به تعویق بیندازند و به طور خودسرانه 

برخی داروها را مصرف کنند و از مشورت با پزشک بهره ببرند. 
یزدانی نیز در خصوص راهکارهای درمانی سنگ کلیه گفت: سنگ 
ها را باید به روش های گوناگونی از بین برد که سنگ شکنی توسط 
دستگاه های مختلف، جراحی و لاپاراسکوپی از راه های متعدد درمان 
سنگ سیستم ادراری هستند و با ورود تکنولوژی های جدید درمان 

های کم خطرتری انجام می گیرد.

تغییرات اقلیمی کره زمین موجب انقراض ماموت ها شده است.
 ماموت های پشمالو در حدود ۱2 هزار سال پیش به دلیل تغییرات اقلیمی، از دست 
دادن زیستگاه خود و شکار شدن آنها توسط انسان به تدریج از منطقه آواسیا و آمریکای 

شمالی منقرض شدند.
اما تعداد محدودی از آنها توانستند زندگی خود را در جزیره »رانگل« سیبری و منطقه 

»سینت پوال« آلاسکا ادامه دهند.
نتایج تحقیق محققان دانشگاه آلاسکا نشان می دهد، آخرین ماموت هایی که در منطقه 

»سینت پوال« آلاسکا می زیستند در حدود 5 هزار و ۶00 سال قبل منقرض شده اند.
مطالعات انجام گرفته حاکی از مواجه شدن آنها با کمبود آب است که منجر به انقراض 
آنها شده است. منطقه »سینت پوال« آلاسکا به عنوان یک یخچال طبیعی بوده که به دلیل 
گرم شدن کره زمین و  بالا آمدن سطح آب دریا به سرعت وسعت خود را از دست می دهد.

این در حالی است که پیش از این جزیره »سینت پوال« آلاسکا به عنوان مرکز تلاقی 
آمریکای شمالی به آوراسیا در زمان عصر یخبندان بوده است که با کوچک شدن وسعت آن 
به دلیل گرمای زمین، این شاهراه حیاتی برای ماموت ها قطع می شود.در نتیجه ماموت ها 

با کمبود آب شیرین و علوفه روبرو می شوند که منجر به انقراض آنها می شود.
نتیجه این تحقیق در نشریه آکادمی ملی آمریکا منتشر شده است.

دانشمندان دانشگاه کالیفرنیا در سن دیگو یک چسب مشابه تاتوی موقت ابداع کرده اند 
که می تواند سطوح الکل در بدن افراد را تشخیص داده و اطلاعات آن را به تلفن همراه یا 

ساعت هوشمند ارسال کند.
 این چسب از کاغذ تجاری تاتوی مجهز به الکترودهای نقره استفاده می کند که یک 
جریان طولانی پنج دقیقه ای ایجاد می کند و یک نوار ژلی را برای آزادسازی دارو به منظور 
القای تعرق تحریک می کند. زمانیکه عرق فرد با الکترودها تماس پیدا کرد، می تواند سطح 
الکل موجود در سیستم بدن فرد را تشخیص داده و نتایج را به تلفن همراه وی ارسال کند.

در حال حاضر این تاتو تنها برای یک بار استفاده طراحی شده است. محققان آن را پیش 
و پس از مصرف الکل بر روی ۹ داوطلب آزمایش کردند و نتایج دقیقا سطح الکل را در 

خون آن ها نشان داد.
در حال حاضر دو روش دیگر برای تشخیص سطح الکل وجود دارد که هر کدام اشکالاتی 
دارند. آزمایش خون، دقیق ترین روش برای ارزیابی مست بودن فرد است اما به شدت 

تهاجمی بوده زیرا باید از انگشت خون گرفته شود.
دستگاهای آزمایش تنفس نیز ممکن است در مواجهه با مصرف دهان شویه و داروهای 
تجویزی، نتایج اشتباه را نشان بدهد.فناوری جدید به مقامات اجرایی اجازه خواهد داد تا 
به دقت غلظت الکل در بدن را با ابزار غیرتهاجمی بسنجند.محققان اکنون بر روی چسبی 
کار می کنند که بتواند بر سطوح الکل بطور 24 ساعته نظارت کند تا برای اهداف تحقیقاتی 

مورد استفاده قرار بگیرد.

علت انقراض ماموت ها مشخص شد

تست مصرف الکل با تاتوی موقت شکل  آن  به  بتوانید  که  دارید  نیاز  نمایشگری  به  اگر 
دلخواهتان را بدهید، در آینده دیگر به یک کارخانه برای تغییر 
آن نیاز ندارید؛ محققان ژاپنی یک نمایشگر پلیمری منعطف 
هیبریدی فلزی/اورگانیک ساخته اند که می توان آن را براحتی 

برش زد.
 فناوری محققان موسسه ملی مواد ژاپن تنها به چند ثانیه 
اعمال نیرو برای سازگار شدن با شکل جدید خود نیاز دارد و 
حتی آخرین اطلاعاتی که پیش از خاموش شدن، روی آن 
ثبت شده، حفظ می کند.نمایشگرهای رایج امروزی نمی توانند 
به شکل خاصی بریده شوند زیرا محتویات نمایشگرهای ال .

سی .دی و اُ.ای .ال باید مهروموم شده باقی بمانند. نمایشگرهای 
اُ.ای .ال به اکسیژن، آب و بسیاری از ناخالصی های دیگر حساس 
هستند و نمایشگرهای ال .سی .دی نیز در داخل خود یک مایع 
دارند. از سوی دیگر، این نمایشگرها به عرضه مداوم نیرو برای 

کار نیاز دارند از این رو باید به یک منبع برق متصل بمانند. 
این محدودیت، تولید نمایشگرهای قابل برش را با استفاده 
از فناوری های رایج چالش برانگیز کرده بود.دستاورد جدید با 
استفاده از یک پلیمر هیبریدی با خصوصیات الکتروکرومی 
ممکن شد. زمانی که این نوع پلیمر روی یک ماده منعطف 
افشانده می شود، به شکل یک لایه  از پوشش در می آید که 
در برابر اکسیژن و رطوبت مقاوم است.طرح کنونی تنها در 
یک رنگ به نمایش درمی آید و از محیط نمایشی محدودی 
برخوردار است، اما حتی الان نیز می توان اهداف عملی آن را 
دید. می توان از این نمایشگرها روی پوشاک استفاده کرد یا 
لوازم پوشیدنی هوشمندی ساخت که دقیقا به اندازه مچ دست 
کاربر هستند.محققان همچنین آینده ای را تصور کرده اند که 
بتوان رنگ داخل خودروها، عینک های دودی و پنچره ها را با 

نمایشگرهای قابل نصب در همه جا تغییر داد.

پژوهش محققان دانشگاه آلبرتا نشان می دهد که مردان ۱5 درصد بیشتر از زنان به زوال 
حافظه دچار می شوند.

تحقیق جدید دانشگاه آلبرتا نشان می دهد فاکتورهایی نظیر جنسیت و فعالیت فیزیکی و 
ذهنی می توانند خطر بروز آلزایمر را تحت تأثیر قرار دهند.

به منظور انجام این پژوهش ۶٣4 نفر از افراد 5٣ تا ۹5 ساله که همگی یک یا دو نوع از 
ژن های افزایش دهنده خطر آلزایمر )APOEe4 و  CLU CC( را داشتند مورد بررسی قرار 

گرفتند.
محققان طی این پژوهش دریافتند که جنسیت در بروز بیماری ناشی از ژن نقش دارد. در 

حالیکه 47 درصد از مردان نشانه هایی از زوال حافظه را طی مدت پژوهش نشان می دادند، این 
رقم برای زنان ٣2 درصد گزارش شد.

انعطاف پذیری حافظه در هر دو جنسیت مرد و زن برای آن دسته از افراد تحصیل کرده با 
توان عضله ای بهتر و اشخاصی که در فعالیت های چالش برانگیز و ذهنی مشارکت داشتند، 

بهبود یافته بود.
برای زنان، داشتن ریه های بهتر، سرعت پیاده روی خوب و حضور در فعالیت های اجتماعی 
با داشتن حافظه ای بهتر مرتبط بود. در مردان نیز جلوگیری از افسردگی در حفظ حافظه مؤثر 

بود. این پژوهش طی کنفرانس بین المللی انجمن آلزایمر در تورنتو مطرح شد.

محققان دانشگاه مک گیل برای نخستین بار نشان دادند که 
مصرف روزانه دو عدد از یک نوع قرص جدید می تواند زوال 

مغز در مبتلایان به آلزایمر را متوقف کند.
دانشمندان اعلام کردند که زوال مغزی شرکت کنندگان در 
مرحله نهایی کارآزمایی داروی "LMTX" برای ۱۸ ماه متوقف 
شد. این نتایج، امیدها را برای دستیابی به داروی این بیماری 

مخرب مغز افزایش داده است.
بیمارانی که برای مدت ۱.5 سال از این قرص استفاده 

می کردند، با تضعیف حافظه روبرو نشده و توانایی آنها برای 
انجام کارهای روزمره به قوت قبل باقی ماند.

این کارآزمایی در ابتدا نتایج مایوس کننده ای را نشان داده 
بود زیرا قرص LMTX بر روی بیماران آلزایمری که از دیگر 

داروهای زوال عقل نیز استفاده می کردند، اثربخش نبود.
اما ۱5 درصد از ۸۹۱ بیماری که هیچ داروی دیگری مصرف 
نمی کردند، نتایج جالبی را نشان دادند. این افراد علاوه بر اینکه 
مهارت های اساسی شناختی آن ها طی ۱۸ ماه کارآزمایی 

حفظ شده بود، مناطق اصلی مغزشان تا یک سوم کمتر از 
سایر شرکت کنندگان کاهش یافته بود.

در حال حاضر بیماران آلزایمری از داروهایی مانند دونپزیل 
استفاده می کنند که برای زمان محدودی به کنترل علایم 
کمک می کند، اما این داروها نمی توانند از وخیم تر شدن زوال 

مغز جلوگیری کنند. 
این نتایج در نشست بین المللی انجمن آلزایمر در تورنتو 

ارائه شد.

نمایشگری که با قیچی بریده می شود!

مردان بیشتر از زنان آلزایمر می گیرند

داروی آلزایمر تولید شد



اجتماعی 6

معاون استاندار قم: 

ستاد اربعین حسینی بستر مناسب
 جهت رضایتمندی زائران را فراهم کند 

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم گفت: ستاد استقبال از زائران اربعین حسینی با 
اتخاذ تمهیدهای ویژه و رفع مشکلات سال های گذشته، بستر مناسب جهت رضایتمندی 
زائران را فراهم کند.  یونس عالی پور روز سه شنبه در جلسه سیاستگزاری و برنامه ریزی 
اربعین حسینی، افزود: کمیته های ستاد اربعین حسینی باید در چند ماه باقی مانده، 
دستورالعمل های وزارت کشور در راستای ایجاد نظم و انظباط در اعزام و استقبال از زائران 
را به نحو مطلوبی عملیاتی کنند.وی اضافه کرد: این ستاد باید با برنامه ریزی دقیق، دل 
نگرانی های موجود در بحث های فرهنگی و امنیتی را مرتفع کند تا امسال شاهد نتیجه های 
مطلوبی در این زمینه باشیم.وی تاکید کرد: بحث های امنیتی و انتظامی باید توسط تمام 
کمیته ها در همه مراحل ثبت نام و اعزام زائران لحاظ شود و بی توجهی در این خصوص 
مورد قبول نیست.عالی پور بیان کرد: با توجه به این که استان قم در مسیر رفت و برگشت 
زائران چندین استان قرار گرفته است، کمیته حمل و نقل و ترافیک باید عملکردی مشابه 
نیمه شعبان داشته باشد و از استان های همجوار در این زمینه درخواست کمک کند.وی 
خاطرنشان کرد: هماهنگی با استان های همجوار موجب ایجاد ترافیکی روان تر و امنیت 
زائران می شود.وی ادامه داد: سال گذشته با وجود تمام اقدام های صورت گرفته، در روزهای 
آخر منتهی به اربعین حسینی به دلیل ورود خیل عظیم زائران کنترل مرزها از دست متولیان 
خارج و موجب نارضایتی مردم شد.عالی پور با اشاره به اینکه ملاک عمل ستاد اربعین، 
دستورالعمل های وزارت کشور است، ابراز امیدواری کرد: متولیان امر به این نتیجه برسند 
که برای راهپیمایی معنوی اربعین حسینی داشتن ویزا را از شرایط اعزام به کشور عراق، 
حذف و زائران با گذرنامهتردد کنند.وی اضافه کرد: برای تقویت فرهنگ تشیع باید به همین 
سمت پیش رفت تا رفت و آمد زائران با مشکلات و مانع تراشی روبرو نشود.وی هم چنین 
گفت: کمیته های ستاد تسهیلات زائران باید برای سهولت زائران سامانه های جداگانه ای 
برای اعزام داوطلبان خدمت به زائران و جمع آوری کمک های نقدی و غیرنقدی در نظر 
بگیرد.معاون استاندار قم بیان کرد: امسال سیاستی در پیش گرفته شده تا از ظرفیت تمام 
دستگاه های داوطلب در امر خدمات دهی به زائران به نحو خوب و مناسبی استفاده شود.

وی با تاکید بر اطلاع رسانی رسانه ها در خصوص بحث های مختلف اربعین حسینی، گفت: 
رسانه ها نسبت به برنامه ریزی برای تبلیغ و ترویج مسائل مرتبط با اعزام زائران و موکب ها 

به عراق اقدام کنند.

مدیرکل میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگری قم: 

۲۵۰ میلیارد ریال سرمایه گذاری خارجی
 در قم صورت گرفته است 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم، از سرمایه گذاری بخش خارجی 
در این استان خبر داد و گفت: 250 میلیارد ریال برای توسعه زیرساخت های گردشگری 
توسط سرمایه گذاران خصوصی صورت گرفته است.  عیسی رضایی با اشاره به اینکه طی 
چند سال اخیر با تدابیر دولت تدبیر و امید فعالیت بخش خارجی در استان قم توسعه یافته 
است گفت: دو سرمایه گذار خارجی هندی و عراقی این رقم سرمایه گذاری را در استان 
انجام داده اند و اقدام به ساخت هتل و هتل آپارتمان کرده اند. وی افزود: همچنین تعدادی 
از عراقی ها خواستار سرمایه گذاری در بلوار پیامبر اعظم) مسیر حرم مطهر حضرت معصومه 
تا مسجد مقدس جمکران( هستند تا بتوانند با احداث هتل در این مکان، توسعه واحدهای 
اقامتی و پذیرایی در این استان را ارتقا بخشند. وی ادامه داد: سرمایه گذاری بخش خارجی 
در این استان نه تنها باعث توسعه زیرساخت های گردشگری می شود بلکه باعث اشتغالزایی و 
افزایش درآمد اقتصادی خواهد شد. وی با بیان اینکه دولت از سرمایه گذاران بخش خصوصی 
حمایت می کند گفت: طبق قانون برای سرمایه گذاران مسلمان در محدوده حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( اجازه مالکیت صد درصدی داده می شود تا ملک را به نام خویش سند 
بزنند. رضایی بیان داشت: همچنین در پرداخت عوارض ساخت و ساز، تعرفه های صنعتی 
آب و برق و گاز از حمایت های دولتی و تخفیف های مختلف بهره مند می شوند. وی با اشاره 
به معافیت های واحدهای اقامتی جدید اظهار داشت: سرمایه گذارانی که قصد ساخت و ساز 
واحدهای جدید را داشته باشند در سال ۹5 می توانند از صددرصد تخفیف مالیاتی استفاده 
کنند. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم، افزود: برای واحدهای قدیمی 
اقامتی نیز معافیت 50 درصدی ارائه می شود تا بتوانند ساخت و ساز جدید و یا بازسازی 
انجام دهند.   معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع انسانی استانداری قم نیز با اشاره 
به جذب سرمایه گذاری داخلی و خارجی گفت: سال گذشته حدود ۱2 میلیون دلار سرمایه 
گذاری خارجی در این استان انجام شده است. سید صدرالدین موسوی افزود: با سرمایه 
گذاران خارجی از کشورهای مختلف از جمله عراق و چین نیز تفاهمنامه های همکاری امضا 

شده است تا بتوانیم از ظرفیت آنها در سرمایه گذاری بخش های مختلف استفاده کنیم. 

نایب رئیس شورای شهر قم: 

رونق اقتصادی قم مستلزم توسعه متوازن 
شهر است

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه سیاست ها و برنامه ریزی های اعمال 
شده از سوی مجموعه مدیریت شهری قم در دوره های مختلف موجب شده تا این شهر 
توسعه متوازن پیدا نکند گفت: پویایی و رونق اقتصاد قم مستلزم توسعه متوازن این شهر 
است. حسن بختیاری عصر دوشنبه در نهمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی در 
تالار امام جواد)ع( استانداری با اشاره به رابطه بسیار نزدیک میان 2مقوله شکوفایی اقتصادی 
و توسعه شهری و نقش موثر شهرداری ها در این زمینه، اظهار داشت: اگر شهری از نظر 
اقتصادی رونق داشته باشد قاعدتا به یک نقطه مطلوب، با ثبات و پایداری می رسد. وی با بیان 
اینکه در این شرایط هم شهرداری و هم شهروندان به وضعیت مناسبی خواهند رسید، افزود: 
ما باید به دنبال سیاست هایی باشیم که فعال شدن اقتصاد در همه بخش ها و مناطق شهر 
را در پی داشته باشد.رئیس شورای اسلامی استان قم با تاکید بر اینکه ناهماهنگی ایجاد شده 
در بحث توسعه قم ناشی از فقدان یک فعالیت اقتصادی موثر است، افزود: یکی از عوامل بروز 
این نقصان طرح تفصیلی بوده و مجموعه شهرداری و کمیسیون ماده 5 در گذشته نسبت به 
این موضوع دقت لازم را نداشتند. بختیاری تصریح کرد: در سال های اخیر با توجه به تغییر 
سیاست های مورد نظر در بحث تهیه طرح تفصیلی قم تقریبا شرایط به سمت تعادل پیش 
می رود که بدون شک این مساله در بلند مدت و یا میان مدت منجربه فعال شدن اقتصادی 
بخشی از شهر در قالب ساخت و سازهای شهری خواهد شد.وی گفت: اگر ما بتوانیم به لحاظ 
اقتصادی بخش هایی از شهر را فعال کنیم، به طور حتم خواهیم توانست خیلی از مسائل و 
معضل های شهری را نیز حل کنیم. وی با تاکید بر ضرورت پیگیری موضوع توسعه متوازن 
به عنوان یک اصل مهم در بحث مدیریت شهری، اضافه کرد: این مساله تنها متوجه قم و 
یا دیگر شهرهای کشور نیست، چراکه در همه جای دنیا کشورها به دنبال این هستند که 
شهرها را با یک وضعیت متوازنی از نظر توزیع امکانات، ساختار و کالبد توسعه دهند، که 
متاسفانه این اتفاق هنوز در قم رخ نداده است و امیدواریم با سیاست های اصلاحی در پیش 
گرفته شده و اقدام هایی که در کمیسیون ماده 5 و کارگروه امور زیر بنایی انجام می شود، 

این امر محقق شود.

نگاهی کوتاه بر کتاب " یادداشت های پکن" 
اثر دکتر محمد دهقانی

کتاب »یادداشت های پکن« حاصل اقامت 
برای  دهقانی  محمد  دکتر  ماهه  چند 
تدریس زبان و ادبیات فارسی در پکن است 
که با نگاهی فرهنگی و تیزبین به تحولات 
نفحه  اثر،  این  می پردازد.  فرهنگی چین 
ملایم و ماندگاری از عبیر فرهنگ باستانی 
چین را به خواننده ایرانی می رساند و به 
تازگی توسط نشر »نگاره آفتاب« و به قلم 
محمد دهقانی منتشر شده است. نویسنده 
این کتاب می گوید این یادداشت ها حدود 
یک دهه پیش نوشته شده اند و در این 
یک دهه کشور پهناور چین و مخصوصا 
پایتخت آن پکن، که موضوع اصلی این 
یادداشت هاست، بی تردید مدرن تر شده و از 
حیث فناوری و تکنولوژی لابد بسیار تغییر 

)پیشرفت؟( کرده است اما  مثل هر فرهنگ و تمدن کهنسال دیگری، هسته هایی که بنیاد 
هستی چین هستند در پس این تغییرات ظاهری چین، هم چنان پایدار مانده اند. همچنین 
در کتاب »یادداشت های پکن« به بخش های دیگری نظیر زبان فارسی و مسلمانان پکن، 
تیان آن من، خط چینی، شعر چینی برمی خوریم. زندگی دانشگاهی در چین، آداب خوردن، 
و نگاهی به اماکنی نظیر کاخ تابستانی )ای هه یوئن( و کاخ سوخته )یوئن مین یوئن(، فصول 
دیگری از این کتاب خواندنی را تشکیل می دهند. نگارنده »یادداشت های پکن« معتقد است 
که مثل هر فرهنگ و تمدن کهنسال دیگری، هسته هایی که بنیاد هستی چین هستند 
در پس این تغییرات ظاهری هم چنان پایدار مانده اند. همین هسته های فرهنگی ثابت و 
لایتنغر هستند که خیابان های پکن و شانگهای را با همه آسمان خراش ها و اتوموبیل های 
مدرن شان از هرجای مدرن دیگری در جهان جدا می کنند و باعث می شوند احساس کنی 
آنچه در هوای این خیابان ها جریان دارد، نقش و نفس بودا و کنفوسیوس و لائوتسه است. 
»یادداشت های پکن« در ۱۸4 صفحه، با شمارگان ۱000 نسخه و قیمت ۱۶ هزار تومان به 

چاپ رسیده است.

چهارشنبه -سیزدهم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4064

رئیس پلیس فتا خراسان رضوی  خبرداد:

کلاهبرداری در تلگرام با فروش
 لباس و زیورآلات

زوجی جوان که در شبکه اجتماعی تلگرام با تبلیغات فروش لباس و زیور آلات از شهروندان 
کلاهبرداری می کردند توسط پلیس فتا خراسان رضوی شناسایی و دستگیر شدند.

رئیس پلیس فتا خراسان رضوی در تشریح این خبر اظهار داشت: با دریافت مرجوعه 
قضایی از سوی خانمی جوان مبنی بر کلاهبرداری در شبکه اجتماعی تلگرام موضوع در 
دستور کار تیمی از کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت. سرهنگ جواد جهانشیری افزود: در 
بررسی اظهارات مالباخته مشخص شد که مالباخته در یکی از کانال های شبکه اجتماعی 
تلگرام عضو بوده و با تبلیغات حراج لباس و زیورآلات این فرد مبلغ یک میلیون و ۱00 هزار 
ریال خرید اینترنتی می کند و در کمتر از یک ساعت متوجه می شود این کانال حذف و 

کالای سفارش شده برایش ارسال نمی شود.
 وی اظهار داشت: کارشناسان پلیس فتا پس از بررسی اظهارات شاکی و یک سری 
تحقیقات فنی در فضای سایبر عامل کلاهبرداری ها را که زوجی جوان است شناسایی و با 
هماهنگی مقام قضایی دستگیر کردند. سرهنگ جهانشیری تصریح کرد: زوج جوان که 2٣ 
و 24 سال سن دارند در بازجویی های اولیه منکر هرگونه جرمی بودند که در ادامه تحقیقات 
در مواجهه با مستندات و ادله دیجیتالی کشف شده به سه فقره کلاهبرداری با این شگرد در 

شبکه اجتماعی تلگرام اعتراف کرد.
 رئیس پلیس فتا خراسان رضوی با اشاره به ادامه تحقیقات از متهمان برای کشف دیگر 
جرائم احتمالی خاطر نشان کرد: خرید کالا در شبکه های اجتماعی همانند خریدهای 
اینترنتی نیاز به دقت عمل بیشتری دارد چرا که فقط با دیدن یك تبلیغ نمی توان اصالت 
کالا را اثبات کرد و حتی المقدور در خریدهای شبکه ای وجه را پایان معامله و حضوری 

پرداخت کنیم. 

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان  اصفهان  خبرداد:

تصادف محور مبارکه - شهرضا
 7 کشته برجای گذاشت 

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان از برخورد یك دستگاه سواری پژو 405 
با کامیون کشنده دانگ فنگ و جان باختن راننده و سرنشیان پژو خبر داد. 

سرهنگ جهانگیر کریمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت : ماموران 
پلیس راه "اصفهان-شیراز" بامداد امروز از تصادف یك دستگاه سواری پژو 405 در محور 

"مبارکه-شهرضا" باخبر و بلافاصله به محل اعزام شدند. 
وی ادامه داد:در این حادثه سواری پژو با کامیون کشنده دانگ فنگ به صورت رخ به رخ 

برخورد کرده بود که متاسفانه راننده پژو و شش نفر از سرنشینان در دم جان باختند. 
این مقام انتظامی بیان داشت : کارشناسان پلیس راه علت وقوع این حادثه رانندگی را تجاوز 

به چپ پژو 405 اعلام کرده اند . 
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان در پایان ضمن اشاره به اینکه در میان 
کشته شدگان این تصادف دو کودك یك ساله و چهار ساله نیز بودند به رانندگان هشدار 
داد:کودکان شما همچون امانتی در دست شما هستند که لازم است هنگام خستگی و خواب 

آلودگی از رانندگی پرهیز کنید.

فرمانده مرزبانی استان خوزستان  خبرداد:

کشف محموله بزرگ مواد نیرو زا در ماهشهر 
فرمانده مرزبانی استان خوزستان از کشف 55۶ کیلو پودر و ۱۱2 هزار عدد قرص نیروزا 

توسط دریابانان ماهشهر خبر داد.  
  سردار  عبداله نظر پور در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت : در راستای 
اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز، ماموران پایگاه دریابانی ماهشهر حین گشت زنی در 
نوار مرزی و ساحل با مشاهده یک موتور سوار که در حال بارگیری تعدادی جعبه در کنار 

ساحل بود، وارد عمل شدند. 
 وی ادامه داد: راکب موتورسیکلت به محض رویت دریابانان اقدام به فرار کرد و ماموران 

موفق شدند پس از تعقیب و گریز، وی را دستگیر کنند. 
نظر پور گفت: دریابانان در بازرسی وسایل همراه این موتور سوار و پاکسازی منطقه ای که 
وی در حال فعالیت بود ۱۱2 هزار و ۸00 عدد قرص نیروزا و 55۶ کیلو و ۸04 گرم پودر 

بدن سازی کشف کردند . 
فرمانده مرزبانی استان خوزستان درباره ارزش ریالی این محموله، گفت : با توجه به اینکه 
فروش این مواد، غیرقانونی می باشد، تا کنون ارزش ریالی دقیقی از سوی مبادی ذیربط 

اعلام نشده است.

رئیس پلیس آگاهی پایتخت از اجرای طرح برخورد با سارقان سابقه دار پایتخت خبر داد و 
گفت: در 4۸ساعت گذشته۱۱٣سارق سابقه دار در قالب2۶باند بزرگ کیف قاپی و سرقت در 

سطح پایتخت شناسایی و دستگیر شدند. 
سردار عباسعلی محمدیان در جمع خبرنگاران با اشاره به اجرای موفقیت آمیز طرح های 
پلیس آگاهی برای برخورد با سارقان سابقه دار، اعضای باندهای تبهکاری خشن، کیف قاپ ها و 
موبایل قاپ ها در سطح شهر تهران به ویژه در سطح محله های تجاری و پر رفت و آمد، گفت: 
با توجه به دستورات فرماندهی انتظامی تهران بزرگ و در راستای اجرای دوره ای طرح های 
ضربتی پلیس برای رصد سارقان سابقه دار و سارقانی که به تازگی از زندان آزاد شده اند، در 
طول 4۸ ساعت گذشته عوامل عملیات پلیس آگاهی طرح سراسری شناسایی و انهدام باندهای 

کیف قاپی و سارقان منزل را در دستور کار خود قرار دادند.
محمدیان گفت: در اجرای این طرح ۱۱٣ سارق سابقه دار شناسایی و در عملیات های 

متفاوت دستگیر و به بازداشتگاه منتقل شدند.
رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ با اعلام اینکه شناسایی و رصد اعضای باندهای تبهکاری از 
ماه ها پیش در دستور کار کارآگاهان پایگاه های متفاوت پلیس آگاهی قرار داشت افزود: این 
طرح که به صورت سراسری در سطح پایتخت انجام شده، ابتدا متهمان سابقه دار شناسایی 
شده و در گام بعدی پاتوق این تبهکاران مورد بازرسی های اطلاعاتی و عملیاتی قرار گرفته و 
سرانجام طی 4۸ ساعت گذشته، با انجام عملیات های منسجم، متهمان شناسایی و دستگیر 
شدند.وی با اعلام اینکه در جریان انجام عملیات شب گذشته، ماموران موفق به دستگیری 
اعضای باند چهار نفره ای شدند که اقدام به سرقت از یک مغازه بزرگ لوازم داخل خودرو 

کرده بودند شدند.
محمدیان با اعلام اینکه سارقان هنوز موفق به تخلیه اموال سرقتی از درون خودروهای خود 
نشده بودند، گفت: با شناسایی اعضای این باند، همه اموال مسروقه در کمتر از ۶ ساعت از زمان 

سرقت به مالباخته تحویل داده شد.
وی گفت: در جریان دستگیری این متهمان بیش از 70 نفر از شکات نیز شناسایی شدند که 

شاکیان برای تحویل اموال مسروقه به پایگاه های پلیس آگاهی دعوت شده اند.
رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ اعلام کرد: ۱4 باند از تعداد 2۶ باند شناسایی شده در قالب 
زورگیری و کیف قاپی فعالیت می کردند که اعضای این باندها بین ۱۸ تا ٣2 سال سن دارند.

محمدیان گفت: باندهای منهدم شده اصولاً به صورت سه نفره و 5 نفره فعالیت می کردند 
که هر کدام از اعضای باندها برای اجرای نقشه های تبهکاری وظیفه متفاوتی بر عهده داشتند.

وی ادامه داد: در بین دستگیرشدگان تعدادی مالخر نیز شناسایی شده است که وظیفه اصلی 
این مالخران، تحریک سارقان به سرقت لوازم نو و اشیاء عتیقه از داخل خانه های مسکونی 

بوده است.
محمدیان با اعلام اینکه سارقان خانه رو اصولاً بین ساعت ۸ شب تا ساعت ۹:٣0 اقدام به 
سرقت از منازل می کردند، افزود: در بازجویی از متهمان اعلام کردند در این ساعت به دلیل 
تردد قابل توجه در معابر، شک همسایه ها به فعالیت و حضور افراد غریبه در مجتمع های 

مسکونی و منازل کمتر می شود، از این رو بهتر و بدون دردسرتر اقدام به سرقت می کردیم.
رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ با اعلام اینکه بسیاری از متهمان دستگیر شده دارای سابقه 
کیفری در امر سرقت و کیف قاپی هستند، افزود: بررسی فیلم انجام سرقت متهمان نشان می 

دهد اعضای باندهای سرقت و کیف قاپی از سلاح سرد در انجام نقشه های خود استفاده می 
کردند.وی در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره استفاده تبهکاران از سلاح گرم نیز گفت: بررسی 
ها نشان می دهد که فقط یکی از باندها در جریان انجام یک سرقت از سلاح گرم استفاده 
کرده که شلیکی صورت نداده اما در فیلم مستند سرقت اعضای باند، اسلحه در دست دو نفر 
از اعضای باند وجود دارد که بررسی های فنی و پلیسی نشان می دهد اسلحه استفاده شده 
تقلبی است و فقط برای ترساندن مالباخته ها در طول اجرای نقشه سرقت مورد استفاده قرار 

می گرفته است.
رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ با اعلام اینکه در بین باندهای شناسایی شده، دو باند 
شناسایی شده اند که به صورت ویژه و موردی اقدام به سرقت اموال و اشیاء خاص از منازل می 

کردند که این اموال عمدتاً اسناد و اوراق بهادار و عتیقه های گرانقیمت بوده است.
وی در پایان با اعلام اینکه اموال کشف شده از متهمان در حال حاضر بیش از 500 میلیون 
تومان ارزش ریالی دارد، افزود: هنوز همه اموال سرقتی از مخفی گاه متهمان شناسایی نشده و 

قطعاً برآورد ریالی اموال سرقتی بیشتر از این میزان خواهد بود.
سردار محمدیان به شهروندان این نوید را داد که طرح های امنیتی برای برخورد با سارقان 
سابقه دار در دستور ویژه پلیس آگاهی قرار دارد و شهروندان مطمئن باشند هیچ وقت اجرای 

این طرح ها متوقف نخواهد شد.
وی گفت: در بین متهمان دستگیر شده چند تبعه افغان نیز حضور دارند که بررسی درباره 

جرایم انجام شده از سوی آنها همچنان ادامه دارد.

 زوجی جوان که در شبکه اجتماعی تلگرام با تبلیغات فروش لباس و زیور آلات از شهروندان 
کلاهبرداری می کردند توسط پلیس فتا خراسان رضوی شناسایی و دستگیر شدند.

رئیس پلیس فتا خراسان رضوی در تشریح این خبر اظهار داشت: با دریافت مرجوعه قضایی 
از سوی خانمی جوان مبنی بر کلاهبرداری در شبکه اجتماعی تلگرام موضوع در دستور کار 
تیمی از کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت. سرهنگ جواد جهانشیری افزود: در بررسی اظهارات 
مالباخته مشخص شد که مالباخته در یکی از کانال های شبکه اجتماعی تلگرام عضو بوده و 
با تبلیغات حراج لباس و زیورآلات این فرد مبلغ یک میلیون و ۱00 هزار ریال خرید اینترنتی 
می کند و در کمتر از یک ساعت متوجه می شود این کانال حذف و کالای سفارش شده 
برایش ارسال نمی شود. وی اظهار داشت: کارشناسان پلیس فتا پس از بررسی اظهارات شاکی 
و یک سری تحقیقات فنی در فضای سایبر عامل کلاهبرداری ها را که زوجی جوان است 
شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی دستگیر کردند. سرهنگ جهانشیری تصریح کرد: زوج 
جوان که 2٣ و 24 سال سن دارند در بازجویی های اولیه منکر هرگونه جرمی بودند که در 
ادامه تحقیقات در مواجهه با مستندات و ادله دیجیتالی کشف شده به سه فقره کلاهبرداری 
با این شگرد در شبکه اجتماعی تلگرام اعتراف کرد. رئیس پلیس فتا خراسان رضوی با اشاره 
به ادامه تحقیقات از متهمان برای کشف دیگر جرائم احتمالی خاطر نشان کرد: خرید کالا در 
شبکه های اجتماعی همانند خریدهای اینترنتی نیاز به دقت عمل بیشتری دارد چرا که فقط 
با دیدن یك تبلیغ نمی توان اصالت کالا را اثبات کرد و حتی المقدور در خریدهای شبکه ای 

وجه را پایان معامله و حضوری پرداخت کنیم. 

سارق سابقه دار بعد از دستگیری در عملیات کاراگاهان پلیس آگاهی شهرستان ساوه 
به 22 فقره سرقت تجهیزات داخل خودرو اعتراف کرد. 

سرهنگ علی اصغر طالبی " فرمانده انتظامی شهرستان ساوه گفت :از ابتدای سال 
جاری گزارش هایی از سرقت تجهیزات داخل خودرو در مناطقی از شهرستان ساوه به 
مرکز فوریت های پلیس ۱۱0 اعلام و بررسی تخصصی موضوع به تیمی از کارآگاهان 
پلیس آگاهی ارجاع شد. وی اضافه کرد: در بررسی های تخصصی کارآگاهان از صحنه 
های سرقت، سرنخ هایی از فرد سارق به دست آمد و در تحقیقاتی تکمیلی، سارق که 
ساکن یکی از شهرک های اطراف شهرستان ساوه بود، شناسایی و در عملیاتی منسجم 

دستگیر شد. 
سرهنگ طالبی به اعترافات متهم دستگیر شده اشاره کرد و گفت: در بازجویی های 
انجام شده، متهم به 22 فقره سرقت تجهیزات داخل خودرو در ساوه اعتراف کرد و پس 
از تکمیل پرونده به دستگاه قضائی معرفی شد. فرمانده انتظامی شهرستان ساوه توجه 
به توصیه های پیشگیرانه پلیس را مورد تاکید قرار داد و گفت: عدم تجهیز خودرو به 
لوازم ایمنی، بی احتیاطی و سهل انگاری نظیر بازگذاشتن در و شیشه خودرو، قرار دادن 
وسایل بر روی صندلی های خودرو، رها کردن خودرو در محل های ناامن بدون رعایت 

اصول ایمنی از مهم ترین عوامل زمینه ساز سرقت خودرو است.

پاتک پلیس به ۱۱٣سارق پایتخت

انهدام ۲6باند سرقت از منزل و کیف قاپی

رئیس پلیس فتا خراسان رضوی  خبرداد:

کلاهبرداری در تلگرام با فروش لباس و زیورآلات
فرمانده انتظامی شهرستان ساوه  اعلام کرد :

اعتراف سارق سابقه دار به ۲۲ فقره 
سرقت تجهیزات خودرو 

سوت شروع زندگی واقعی که زده می شود،یکی می خواهد پزشک 
و مهندس شود، دیگری می خواهد نویسنده و شاعر و مترجم باشد،آن 
یکی می خواهد تصویرگری و نقاشی کند، می خواهد خیاطی یاد بگیرد، 
می خواهد فوتبالیست و بسکتبالیست و والیبالیست شود و... اما چرا 

بعضی ها هیچی نمی شوند یا آنچه می خواهند نمی شوند؟ 
اعتماد به نفس یکی از کلید های موفقیت در زندگی کاری و حرفه ای 
به حساب می آید. افرادی که اعتماد بالایی به توانایی های خود دارند در 
جامعه، محیط کاری یا زندگی شخصی راحت تر از سد مشکلات خود 
رد می شوند. اما خیلی از آدم ها به خاطر پایین بودن اعتماد به نفس 
شان سراغ علایقشان نمی روند و چیزی نمی شوند که واقعاً دوست 
دارند.هرکس در زمینه ای خوب است و در زمینه های دیگر نه! اگر 
کسی کاری را بهتر از تو انجام داد، ناامید نشو و احساس شکست نکن؛ 
به آن به عنوان فرصتی برای یادگیری و پیشرفت نگاه کن.به مخاطب 
خود فکر کنید. بنابراین وقتی درگیر یک مکالمه هستید به جای اینکه 
به خود توجه داشته باشید به مخاطب خود و پیام های رد و بدل شده 

تمرکز کنید.
اعتماد به نفس چیست؟

به مخاطب خود فکر کنید. بنابراین وقتی درگیر یک مکالمه هستید 
به جای اینکه به خود توجه داشته باشید به مخاطب خود و پیام های 
رد و بدل شده تمرکز کنیداعتماد به نفس مجموعه باورها و احساسات 
ما، در مورد خودمان است. این که ما چگونه شخصیت خود را تعریف 
می کنیم، انگیزه ها، نگرش و رفتار ما را تحت تاثیر قرار می دهد و بر 
سازگاری عاطفی ما نیز تاثیر دارد. به بیان دیگر، اعتماد به نفس ، یعنی 
آن که هر نتیجه ای را که می خواهی، به دست بیاوری. این تصور در 
مواردی می تواند درست باشد، اما یک تعریف جهانی و درست برای 
همه ی آدم ها نیست. مهم نیست که آدم چه قدر بااستعداد، زرنگ، 
باهوش یا توانا باشد، بعضی وقت ها نمی توان همه چیز را کنترل یا 
پیش بینی کردبا ما همراه باشید تا نمود بیرونی این عامل را در بدن 
و به طور کلی زبان بدن یا بادی لنگویج بررسی کنیم. الگوی اعتماد به 
نفس خیلی زود در زندگی شکل می گیرد. پس از همان دوران کودکی 

باید به فکر باشیم. 
تحقیقات نشان می دهند که افراد با اعتماد به نفس بالاتر به نسبت 
افرادی که اعتماد پایین تری به خود دارند به درجات بالاتری از موفقیت 
می رسند. اگر فکر می کنید به اندازه ی کافی اعتماد به نفس بالایی 
ندارید از بدن خود شروع کنید و چند تکنیک ساده اما کاربردی را یاد 
بگیرید. با استفاده از زبان بدن، Body Language، می توان به تمرین 

اعتماد به نفس پرداخت.
برای موفقیت لباس بپوش

کسب موفقیت می تواند اعتماد به نفس را بالا ببرد. بنابراین سعی 
کن ضمن تلاش کردن و پشتکار داشتن، در ذهنت تصویر رسیدن به 
موفقیت را بسازی.این کار به خودی خود می تواند موفقیت های بیش 
تری برایت بیاورد. شاید با خودت بگویی »آینده که قابل پیش بینی 
نیست، چه طور خودم را برای موفقیتی که نمی دانم به دست می آید 
یا نه، آماده کنم؟« جواب ساده است؛ مگر نه این که ما خیلی وقت ها  
دقیقاً عکس همین مسیر را می رویم و به انتظار شکست می نشینیم؟ یا 
در یک موقعیت استرس زا و نگران کننده، اتفاق های خیلی ناخوشایند 

را تصور می کنیم؟
شاید فکر کنی وقتی انتظار موفقیت را نداشته باشی، دیگر ناامیدی 
هم در کار نخواهد بود و   در صورت پیروزی، شادی غافلگیرکننده ای 
نصیبت خواهد شد. اما این خیلی هم درست نیست؛ چون منفی بافی 
موجب افت کارایی، توانایی و در نهایت پایین آمدن اعتمادبه نفست 

می شود.

به ضعفت سلام کن
یکی از مهم ترین دغدغه های آدمیزاد در زندگی، شناخت خود است؛ 
اما این شناخت راحت به دست نمی آید و تو هم یک شبه نمی توانی 
بفهمی که چی یا کی هستی .فهمیدن این که کدام بخش از تو، »تو«ی 
واقعی است و آن که کدام بخش از تو باید »تو«ی اصلی بشود، کار 
سختی است. برای شروع باید ضعف ها و توانایی هایت را بشناسی.خوب 
است فهرستی از پنج کاری که در آن ها خوب هستی و در ضمن از 
انجام  دادنشان لذت می بری، تهیه کنی. بعد فهرست دیگری از پنج 
کاری که در آن ها مهارت نداری، اما دوست داری به شکل قابل قبولی 
انجامشان بدهی تهیه کن. در نهایت سعی کن هرروز یک کار از فهرست 

اول و یک کار از فهرست دوم را انجام بدهی.
سر خود را بالا نگه دار  

افرادی که از اعتماد به نفس بالایی برخوردار هستند هیچ وقت به 
پایین، میز یا پای خود نگاه نمی کنند؛ همیشه سر خود را بالا نگه می 
دارند و مستقیم را نشانه می روند. برای تمرین این تکنیک فرض کنید 

که یک نفر همیشه کله ی شما را از پشت به سمت بالا می کشد.

دست های خود را پنهان نکن
تحقیقات نشان می دهند که افراد با اعتماد به نفس بالاتر به نسبت 
افرادی که اعتماد پایین تری به خود دارند به درجات بالاتری از موفقیت 

می رسند
در حین حرف زدن و گفت و گو های خود فیگور هایی بگیرید که 
کف دست شما به سمت بالا اشاره کند. چنین حالتی صداقت شما را در 
گفتار و رفتار به مخاطب می رساند. دست های خود را هیچ وقت پنهان 
نکنید. قرار دادن دست ها در جیب بدترین کار است و اعتماد به نفس 
پایین، استرس و نگرانی شما را به مخاطب منتقل می کند. بنابراین 
دست های خود را همواره در معرض دید مخاطب قرار دهید. دست 
به سینه ایستادن هم تاثیر مشابهی چون پنهان کردن دارد و کمی 

غیرمودبانه به نظر می رسد.
ارتباط چشمی یادت نرود

ارتباط چشمی یکی از مهم ترین تکنیک هایی است که در زبان بدن 
کاربرد دارد که صداقت و اعتماد به نفس بالای شما را به فرد منتقل می 
کند. اگر این کار برای شما سخت است می توان در حین حرف زدن 
دو ثانیه به بینی، دو ثانیه به چشم ها، دو ثانیه به لب و دو ثانیه به کل 
صورت فرد خیره شد. چنین چرخشی در نگاه، شما را خسته و مخاطب 

را معذب نمی کند.
جملاتی صریح و کوتاه بیان کن

یکی از راه های سنجش اعتماد به نفس بررسی طرز حرف زدن، لحن 
و انتخاب کلمات است. بنابراین حجم صدا و نوع حرف زدن شما تاثیر 
به سزایی در مخاطب خواهد گذاشت. برای رسیدن به نتیجه ی مطلوب 
ماهیچه های شکم خود را به سمت داخل ببرید، بدین شکل صدا قوی 
تر و اعتماد به نفس شما بالاتر به نظر می رسد. در مرحله ی بعد تلاش 
کنید که جملاتی صریح، کوتاه و به دور از تپق بیان کنید. برای جذاب 

تر شدن مکالمه ی خود نیز می توان تن صدا را تغییر داد.
خود را مشتاق نشان بده

اینکه دیگران در مورد شما چه فکری می کنند اصلا مهم نیست، 
به مخاطب خود فکر کنید. بنابراین وقتی درگیر یک مکالمه هستید 
به جای اینکه به خود توجه داشته باشید به مخاطب خود و پیام های 
رد و بدل شده تمرکز کنید. در یک رابطه ی کلامی خود را مشتاق 
نشان دهید. خیلی مهم است که اطرافیان شما اعتماد به نفس شما 
را از آنچه هست بیشتر در نظر بگیرند. بنابراین با انجام یک سری 
تکنیک های ساده ی زبان بدن می توان به درجه ی بالاتری از اعتماد 

به نفس رسید. 

یک مشکل بزرگ که می تواند اعتمادبه نفستان را 
پایین آورده یا چنان عصبانیتان کند که از گوش هایتان 
دود بیرون بیاید، این است که همه چیز را به خودتان 
بگیرید.همینطور ممکن است سعی کنید پوست کلفت تر 
شوید و اجازه ندهید انتقادات، منفی گرایی ها یا حملات 
کلامی دیگران اثری در شما داشته باشد. اما گفتن این 
همیشه آسان تر از عمل کردنش است. به همین دلیل 
قصد داریم شش عادتی را به شما معرفی کنیم که 
کمکتان می کند استرس و عصبانیتتان را کم کرده و 

کمتر در زندگی آسیب ببینید.
1.نفس بکشید

یک تا دو دقیقه فقط روی نفس کشیدنتان تمرکز 
خارج  و  داخل  بینی  از  که  هوایی  روی  فقط  کنید. 
می کنید متمرکز شوید. نه هیچ چیز دیگر. این تمرین 
ساده کمک می کند ذهن و بدنتان را کمی آرام تر کنید 
و فضای کوچکی بین خودتان و اتفاقی که افتاده است 
ایجاد کنید. با این روش احتمال اینکه واکنش شدید به 

آن اتفاق نشان دهید بسیار کمتر خواهد شد.
2. موضوع را روشن کنید

براساس سوء تفاهماتی که ممکن است برایتان پیش 
آمده باشد، قضاوت و نتیجه گیری نکنید و اجازه ندهید 
این قضاوت شما را به سمت خشم یا افسوس خوردن 
برای خودتان بکشاند. درمقابل، در صورت امکان سوال 
کنید تا بهتر متوجه منظور واقعی طرف مقابلتان شوید. 
و اگر توانستید، برای او توضیح دهید که چطور چیزی 
که گفته باعث ناراحتی تان شده است. آدمها رویکردها و 
روش های ارتباطی متفاوتی دارند و ممکن است متوجه 

نباشند که رفتارشان بی ادبانه یا خشن بوده است.
۳. بفهمید که همه چیز به شما مربوط نیست

خیلی راحت ممکن است در دام این فکر بیفتید که 
انتقادها یا حملات کلامی که دریافت می کنید درمورد 
شماست یا کاری است که انجام داده اید.اما ممکن است 
فقط به این دلیل باشد که آن فرد مقابل روز، هفته یا 
حتی سال بدی داشته است. یا به این خاطر که در کار 

یا ازدواجش موفق نیست و همه این فشارها را در زمانی 
اشتباه و در محلی اشتباه سر شما خالی می کند.هر زمان 
که درگیر چنین موقعیتی شدید که مسائل را به خودتان 
بگیرید، این را به خودتان یادآور شوید. یا اگر در ارتباط با 
کسی هستید که این کار را مداوم سر شما تکرار می کند، 
شاید وقت آن رسیده است که درمورد رابطه تان با آن 

فرد بیشتر فکر کنید.
4. درموردش حرف بزنید

خودتان  به  و  می رود  اعصابتان  روی  چیزی  وقت 
می گیرید، آنوقت ممکن است وارد یک چرخه منفی 
سقوط اعتمادبه نفس شوید که مدام شدیدتر و شدیدتر 
می شود.با آوردن آن زیر نور جلو این مسئله را بگیرید. 
درمورد آن با یکی از نزدیکانتان صحبت کنید و اجازه 
موضوع  آن  درمورد  را  خود  نظر  دوست  آن  دهید 
بیان کند.شاید او بداند که کسی که با کلمات خود 
به شما حمله کرده است، شرایط بدی دارد.یا فقط به 
حرف هایتان گوش دهد و کمکتان کند موضوع را برای 

خودتان بازتر کنید.
5. از خودتان سوال کنید: آیا واقعاً چیزی هست 

که بتواند کمکم کند؟
و  بپرسید  از خودتان  که  است  این سوال سختی 
همیشه هم به جواب مشخصی نمی رسد. اما با پرسیدن 
آن می توانید به خودتان قدرت دهید. می توانید یک 
یا چند قدم به اینکه آن انتقاد درمورد چه بوده است 
نزدیک تر شوید. می توانید باز به جلو حرکت کنید و 

اعتمادبه نفستان را دوباره پیدا کنید.
به جای اینکه درگیر رکود شوید و دوباره و دوباره 
اتفاقی که افتاده است را در ذهنتان مرور کنید.این کار 
مخصوصاً اگر مرتبه پنجم یا دهم باشد که این حرف را 
از دیگران می شنوید می تواند مفیدتر باشد. چون ممکن 
است چیزی باشد که دوست داشته باشید روی آن 

بیشتر کار کنید.
۶. اعتمادبه نفستان را تقویت کنید

وقتی سعی می کنید اعتماد به نفستان را تقویت کنید 

دیگر به اندازه قبل موضوعات اذیتتان نخواهند کرد. 
آنوقت همه چیز را به خودتان نخواهید گرفت و رویکردی 
سالم تر نسبت به مسائل خواهید داشت.به همین دلیل 
این موضوعات زودتر از شما دور شده و یک روز یا یک 
هفته اعصابتان را خراب نخواهند کرد. یک راه ساده برای 
شروع به بالا بردن اعتمادبه نفس این است که نسبت به 

آدم هایی که در زندگی تان هستند مهربان تر شوید
می توانید:

-  به دیگران کمک کنید
-  وقتی دوستی نیاز دارد کسی به حرف هایش گوش 

دهد، اینکار را بکنید
- دیگران را تحسین کنید

-  وقتی دنیا خلاف میل آنها پیش می رود، به آنها امید 
دهید -  نحوه برخورد شما با دیگران است که برخورد آنها 
با شما را تعیین می کند -  و مهمتر اینکه، وقتی نسبت 
به دیگران مهربان تر هستید، با خودتان هم مهربان تر 

خواهید بود

راهکارهایی برای افزایش اعتماد به نفس 

شش عادت  مفید برای اینکه چیزی را به دل نگیریم






